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Ради се овог пролећа 
пуном паром преко 
пута општинске зграде 

у центру Чајетине, сасвим 
нови лик добија срце наше 
вароши. Након рушења ста-
рог објекта на тој локацији 
реализују се амбициозни 
планови за градњу новог 
трга, управне зграде, под-
земних гаража за парки-
рање, уз урбани мобилијар, 
фонтану, расвету, зелени-
ло... Ново и боље замењује 
старо и дотрајало, Чајетина 
тиме добија савременији из-
глед.

То нису једини послови 
у центру општинског места. 
Упоредо с овим пословима, 
крећу радови на уређењу 
спортских терена изнад де-
чијег вртића, који добијају 
нову мултифункционалну 
подлогу и трибине. Плани-
рано је да се ту, уз проши-
рење улице и пешачке стазе, 
направи и дечији забавни 
парк.

Веома важан посао је и 
уређење потеза Главица, у 
близини основне и средње 
чајетинске школе, где се 
прави спортски центар с не-
колико терена за различите 
спортове (с рефлекторима, 
вештачком травом, видео 
надзором) и атлетском ста-
зом. Ту настаје нови парк с 
мобилијаром, справама и 
летњиковцем, пешачке ста-
зе, стварају се погодне мо-
гућности за кампове и тре-
нинге спортских екипа.

А поред спортског цен-
тра Главица, у близини ос-
новне и средње школе, гра-
диће се Дом за ученике, 
значајан и потребан нашој 
средини. Биће то квалите-
тан и комфоран објекат за 
смештај, исхрану и садржаје 
ученика, предвиђен план-
ским документима општине. 

Тако ће читав овај уређени 
простор постати садржај-
но место и јединствена ам-
бијентална целина.

Општина Чајетина је, 
подсећамо, протеклих годи-

на реализовала многе важ-
не урбане подухвате, попут 
комплетне реконструкције 
златиборског Краљевог 
трга и језера с мултифунк-
ционалном фонтаном, што 

је најпосећенијој плани-
ни дало нови сјај. Зато су 
очекивања да ће и започе-
то у центру Чајетине донети 
сличне ефекте, на добробит 
становништва. О тим радо-

ЗНАЧАЈНИ РАДОВИ НА УРЕЂЕЊУ ОПШТИНСКОГ МЕСТА  

Трг и нова здања  
у центру Чајетине

Реализују се амбициозни планови за градњу новог трга, подземних гаража, зграде јавне намене 
и другог преко пута Општинске управе, затим новог спортског центра и ученичког дома  

на Главици, као и уређење спортских терена изнад дечијег вртића

ТЕМА БРОЈА
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вима и ономе што је плани-
рано председник општине 
Чајетина Милан Стаматовић 
каже:

– На локацији пре-
ко пута зграде Општинске 
управе, где се налазио ста-
ри објекат који је срушен, 
биће изграђено савремено 
здање које ће делом служи-
ти за јавне намене, док ће 

део чинити локали намење-
ни издавању. План је, пре-
ма пројекту, да испод целе 
површине парцеле буду из-
грађене гараже за парки-
рање, по угледу на велике 
градове који подземним га-
ражама решавају проблеме 
недостатка паркинг места. 
На делу гараже који не за-
узима сам објекат биће из-

грађен нови трг. Он ће, уз 
пратећи мобилијар, пред-
стављати модерно уређен 
простор за окупљање, дру-
жење и различите активно-
сти. Све ово ће у потпуности 
променити изглед Чајетине, 
улепшати и осавременити 
њен централни део.

Када је реч о новом тргу, 
на њему је предвиђено пар-

терно уређење у виду фон-
тане, зеленила са елемен-
тима урбаног мобилијара 
(клупе, расвета...). Овај про-
стор – будуће састајалиште 
Чајетинаца – биће повезан 
са црквеним двориштем и 
чинити једну лепу и пријат-
ну целину за седење и игру 
деце.

Комунално јавно преду-
зеће ''Златибор'', које из-
води ове радове на овим 

подухватима у центру Чајети-
не, креће са уређењем спор-
тских терена изнад дечијег 
вртића у овом насељу. План 
је да се терени за кошарку 
и одбојку пресвуку мулти-
функционалном подлогом, а 
пројектом је предвиђено по-
стављање трибина поред по-
стојећег фудбалског терена.

У непосредној бли-
зини кошаркашког игра-
лишта осмишљен је дечији 
забавни парк, те је набав-
ка справа већ расписана. 
Уз проширење улице, које 
је планирано ради лакшег 
одвијања саобраћаја, пројек-
том је планирана изградња 
пешачке стазе, односно тро-
тоара који води ка вртићу. Та-

кође, планирана је изградња 
паркинг простора изнад са-
мог вртића који ће роди-
тељима омогућити лакше 
довожење деце до ове уста-
нове.

– У претходном перио-
ду било је недоумица да ли 
ће се спортски терени руши-

ти. Апсолутно се није раз-
мишљало на тај начин. Када 
буде готово суграђани ће се 
уверити да је то неки сасвим 
нови и бољи простор који 
ће омогућити нашој деци да 
уживају у парку, у коме ће 
бити садржаја за децу свих 
узраста. Поред тога, планира 

се побољшање јавне расве-
те, уз додатно озелењавање 
и формирање дрвореда. За 
све наведене послове по-
стоји планска и техничка до-
кументација, тако да се све 
ради у складу са законом 
– објашњава директор КЈП 
''Златибор'' Срђан Пантовић.

За нови сјај спортских терена изнад 
дечијег вртића у Чајетини

Изградња нових спор-
тских терена је изу-
зетно важна за цело-

купну локалну заједницу, 
јер пружа простор за ре-
креацију,организовање 
спортских активности  и 
промовисање здравих сти-
лова живота. Вођена тиме, 
Општина Чајетина је запо-
чела реализацију нових 
пројеката усмерених у овом 
правцу, а партнер у њихо-
вој реализацији је КЈП ''Зла-
тибор'' Чајетина, као глав-
ни извођач радова.У складу 
са пројектом и одобрењем 
за градњу које је издала 
Општинска управа Чајети-
на, КЈП ''Златибор'' је кре-
нуло са извођењем грађе-
винских радова на потезу 

Главица, који се налази у не-
посредној близини Основне 
школе ''Димитрије Туцовић'' 
и Средње школе у Чајетини.

– На овој локацији гра-
ди се неколико спортских 
терена, и то: терен за фуд-

бал  димензија 40 x 20 ме-
тара чија подлога ће бити 
вештачка трава, кошаркаш-
ки терен димензија 28 x 15 
метара и одбојкашки терен 
димензија 18 x 9 метара, као 
и атлетска стаза за истрча-

вање дужине 70 метара. Те-
рени за кошарку, одбојку и 
атлетска стаза биће прекри-
вени мултифункционалном 
подлогом, док ће фудбалски 
терен бити са вештачком 
травом. Започели су радови 

Главица добија модеран спортски центар
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на изградњи јавне расвете 
и рефлектора за ноћно ос-
ветљење спортских тере-
на. Упоредо се ради и видео 
надзор који ће допринети 
безбедности деце на спор-
тским теренима – истиче 
Срђан Пантовић, директор 
КЈП ''Златибор'' Чајетина.

Што се тиче путне ин-
фраструктуре до те лока-
ције, он додаје да је већ на-
прављен приступни пут из 
правца Кланице ширине 3,5 
метра, а у продужетку је пла-

нирана изградња пешачке 
стазе ширине 2,2 метра која 
обилази целу Главицу. Дуж 
стазе, такође осветљене и 
уређене, биће постављен 
парковски мобилијар, клу-
пе и канте, а на једном делу 
стазе и летњиковац за од-
мор. Уређење шумске повр-
шине већ је почело, а ова 
локација ће у будућности 
представљати један уређен 
парк, у коме ће деца моћи 
несметано да се играју и ван 
игралишта.

Оно што се, по Панто-
вићевим речима, планира 
у наредном периоду је да 
се у шуми поставе рекреа-
тивне справе, како би се и 
рекреативци могли бавити 
неким од спортских актив-
ности. Разматра се идеја о 
инсталирању зип-лајна и 
авантура парка, који за сада 
нису пројектовани, те ће се 
уколико то буде оправдано 
приступити изградњи тих 
садржаја.

Сви терени на Глави-

ци биће прописно ограђе-
ни у складу са свим важећим 
стандардима, закључује 
Пантовић. Целокупну ин-
вестицију финансираће 
Општина Чајетина, а из-
вођач радова биће КЈП ''Зла-
тибор''. Да је ово био добар 
потез за Чајетину показује 
интересовање одређених 
спортских екипа које већ 
сада овде планирају органи-
зовање кампова и тренинга.

Према стратегији раз-
воја и плану Општине 
Чајетина, Дом за уче-

нике градиће се у близини 
основне и средње школе и 
спортског центра Главица. 
На тај начин настаје нова 
амбијентална целина која 
ће бити јединствена у на-
шем крају.

Ово за наш лист на ја-
вљује Јелена Марић, ди-
ректорка Угоститељско-ту-
ристичке школе Чајетина, 
додајући да се оправда-
ност изградње ученичког 
дома види не само и у ре-
алним потребама, него и у 
економским, социјалним и 
васпитним разлозима. – Из-
градњом дома ученици ће 
добити квалитетан смеш-
тај, исхрану и васпитно-об-
разовне садржаје, а наша 
школа и читава локална 
заједница младе и вредне 
људе који ће унети нови дух 
и пружити подршку образо-
вању и туристичкој привре-
ди нашег краја, која је но-
силац економског развоја 
читаве општине – истиче Је-
лена Марић, те подацима о 
школи којом руководи илу-
струје ове потребе:

– Угоститељско-тури-
стичку школу у Чајетини 
тренутно похађа 255 учени-
ка у следећим образовним 
профилима: кувар, конобар, 
туристички техничар, хоте-
лијерско-ресторатерски тех-
ничар и кулинарски техни-
чар. То су смерови који чине 
базу туристичке привреде. 
Од овог броја око 80 уче-

ника станује у приватном 
смештају у Чајетини, мањи 
број на Златибору. То су деца 
која долазе са територија 
општина Прибој, Нова Ва-

рош, Рудо, Ариље, Ивањи-
ца, Пожега, села из општина 
Ужице, Севојно и Чајетина, 
као и одређен број учени-
ка из Београда,  Лазаревца, 

Горњег Милановца и Кикин-
де. За њих и школу је веома 
значајно да имају савремен 
и комфоран ученички дом.

Дом за ученике у близини школа  
и спортског центра Главица

ТЕМА БРОЈА



април 2024. године 5

САРАДЊА

Семинар са темом "Одрживо 
управљање водама" одржан је 
18. априла у Београду, у оквиру 

пројекта "Еко општина" који промови-
ше сарадњу и размену искустава у об-
ласти управљања водама на нивоу ло-
калних самоуправа. Запажено учешће 
имала је ту Општина Чајетина са својим 
ЈКП ''Водовод Златибор'', чија је презен-
тација наших достигнућа наишла на ве-
лико интересовање француских орга-
низатора овог семинара.  

На почетку стручног скупа, који 
је организовала Амбасада Републи-
ке Француске, присутне је поздра-
вио Франсоа Ксавије Кованди, аташе 
за научно-техничку и институционал-
ну сарадњу. Током свог излагања он 
је истакао важност сарадње амбаса-
де и Министарства за заштиту животне 
средине, као и организовања оваквих 
стручних скупова, а све у циљу размене 
искустава предузећа из Србије и Фран-
цуске. Уједно је позвао заинтересова-

не јединице локалне самоуправе да се 
пријаве до 7.јула за статус ''Еко општи-
не'' за 2024.годину у једној од следећих 
категорија: одрживо управљање отпа-
дом, одрживо управљање водама, па-
метни градови, урбана мобилност и зе-
лене школе. Победници из категорије 
градова и општина за награду добијају 
студијско путовање у Француску са мо-
гућношћу обиласка најбољих система 
у категорији у којој су победили, док 
ће школе победнице добити спортску 
опрему у вредности од 2.500 евра.

Државна секретарка Министарства 
за заштиту животне средине Сандра 
Докић истакла је да нас највише по-
сла очекује у преговарачком поглављу 

27 ''Заштита животне средине и кли-
матске промене'', као и чињеницу да 
је у Србији потребно изградити 359 по-
стројења за пречишћавање отпадних 
вода локалног и регионалног карак-
тера.

Скупу се обратио и Антоан Авињон, 
програм менаџер за животну среди-
ну и климатске промене Делегације 
Европске уније у Србији, који је иста-
као значај Зелене агенде за западни 
Балкан, као и да политички оквир који 
је Србија усвојила омогућава спро-
вођење пројеката из ове програмске 
шеме. Пројекат ЕУ за реформу воде ут-
врдио је да су норме квалитета воде 
коју имају наша предузећа различите и 
да им је потребна реформа, у чему зна-
чајну помоћ могу да очекују од колега 
из Француске.

Француско Министарство за еко-
лошку транзицију је надлежно за сва 
питања из области заштите животне 

средине, док се код нас надлежности 
за управљање водама преплићу на три 
министарства. У Француској постоји 
шест водозахвата, што им је олакшало 
управљање водама и за сваки водоза-
хват/слив постоји мастер план, а свака 
припадајућа општина поседује служ-
бу која се бави реализацијом активно-
сти дефинисаних планом. Сваки слив 
има своју Агенцију за воду која се бави 
расподелом средстава и  управљањем 
инвестицијама за сваки слив, оне и 
воду наплаћују (20 одсто иде Агенцији, 
а остатак водоводном систему, просеч-
на цена кубика воде је четири евра). 
Агенције инвестирају у локалне само-
управе припадајуће том сливу, на тај 
начин се унапређује водна инфра-
структура. Оно што је посебно значај-
но је што имају националну полицију 
за воду која контролише загађења и 
испуштање воде у водотокове. Пројек-
ти за третман отпадних вода све више 
су међуопштински, а у порезу се уводи 
ставка за финансирање инфраструк-
турних пројеката.

Када су у питању климатске проме-
не, предвиђа се повећање температу-
ре за три степена, због чега су усвојили 
Национални план за борбу са климат-
ским променама. Један од примера је 
да све путеве издижу за три центиме-
тра како би смањили могућност да буду 
поплављени, јер су предвиђања да ће 
долазити до бујичних поплава.

Миломир Туцовић, директор 
ЈКП “Водовод Златибор“, предста-
вио је присутнима достигнућа која је 
Општина Чајетина постигла у обла-
сти управљања водама на својој те-

ОПШТИНА ЧАЈЕТИНА НА СЕМИНАРУ ''ОДРЖИВО УПРАВЉАЊЕ ВОДАМА'' 

Знања о водама Француска преноси 
нашим инжењерима и технолозима

Колегама из Француске и Србије посебно је била интересантна чињеница да ЈКП ''Водовод Злати-
бор'' потпуно независно послује, односно да располаже сопственом оперативом која у случају ква-

рова у рекордном року излази на терен

Гаетан Боаје, Миломир Туцовић, Софија Ковач, Франсоа Ксавиље Кованди
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риторији, за која је и проглашена „Еко 
општином“ за 2023.годину у категорији 
управљање водама.

Наша локална самоуправа може 
се похвалити развијеном водоводном 
инфраструктуром где ЈКП “Водовод –
Златибор“ управља са 400 километара 
водоводне мреже, 100 километара ка-
нализационе мреже, броји 23.000 ин-
дивидуалних прикључака (односно не-
зависних стамбених јединица), иако 
општина има око 16.000 становника, 
док је број корисника 60.000.

Колегама из Србије и Француске 
посебно је била интересантна чиње-
ница да предузеће потпуно независ-
но послује, односно да располаже соп-
ственом оперативом која у случају 
кварова у рекордном року излази на 
терен. Наша специфичност су и удари 
на систем водоснадбевања када се то-
ком празника за Нову годину и Први 
мај утростручи број корисника, а пре-
дузеће успева да обезбеди редовно 
снабдевање.

Постројење за пречишћавање от-
падних вода на Златибору које је у 
функцији од 2021.године, као и веома 
добри резултати анализа воде која се 
пречисти, определили су жири да Чаје-
тина постане „Еко општина“ у катего-
рији ''Одрживо управљање водама''.

Миломир Туцовићје истакао да је 
ова награда велики подстрек за пре-
дан рад, али и обавеза да у времени-
ма која долазе будемо још бољи, када 
нас очекује завршетак изградње новог 
система за водоснадбевање „Сушич-
ка врела“ и почетак активности на из-
градњи постројења за пречишћавање 
отпадних вода у Чајетини.

Студијска посета која је уприличе-
на за победнике у 2023. години била је 
веома успешна и јако важна за разме-
ну искустава са колегама из Заједнице 
општина Ленс-Лиевин. Тада су у пот-
пуности могли да се упознају са систе-
мом за управљање водама у Републи-
ци Француској, који је уједначен за све 
сливове, да упореде разлике у односу 
на наш систем, али и да идентификују 
могућности за унапређење нашег на-
чина пословања.

Антоан Авињон, подстакнут добром 
презентацијом победника Општине 
Чајетина и Града Новог Сада, као и ис-
тицањем чињенице да су нам јако бит-
не могућности да учимо од колега, али 
и да наше младе инжењере и техноло-
ге шаљемо на обуке код колега у Фран-
цуску или ЕУ, обећао је да ће са пред-
ставницима нашег министарства као 
и одређеним фондовима ЕУ разгова-
рати о могућностима за организовано 
одржавање обука. Јер је јако важно да 
будућим постројењима за пречишћа-
вање отпадних вода управљају обра-
зовани и стручни кадрови са практич-
ним искуством, које им могу пренети 
колеге из ЕУ.

У циљу побољшања квалитета жи-
вота и безбедности грађана, по-
дизања свести грађана, очувања 

и обезбеђивања заштите животне сре-
дине, побољшања заштите и доброби-
ти животиња и уједно проширења ту-
ристичке понуде/услуга на територији 
општине Чајетина, Скупштина општи-
не Чајетина је прошле године донела 
одлуку о оснивању Јавног предузећа за 
обављање комуналне делатности зо-
охигијене ''Зоохигијена Чајетина''. Од 
оснивања предузећа вредно се радило 
на подизању просторних, логистичких 
и кадровских капацитета предузећа 
како би обезбедили квалитетне услуге 
свим интересним странама и оствари-
ли дугорочне циљеве предузећа.

''Јавно предузеће ''Зоохигијена 
Чајетина'' регистровано је почетком 
2023. године и од тада вредно ради-
мо на обезбеђивању свега неопходног 
да се предузеће постави на ноге и да 
крене са обављањем својих делатно-
сти у служби грађана и општег интере-
са. Предузеће ће обављати неколико 
делатности од општег интереса, које ће 
значајно побољшати квалитет живота 
грађана, али и позитивно утицати на 
добробит животиња и заштиту живот-
не средине. Морам да истакнем да је за 
кратко време доста постигнуто и са по-
носом могу да позовем грађане да по-
сете ветеринарску амбуланту за кућне 
љубимце, отворену у марту, у којој је у 
току акција са изузетно повољним це-
нама за наше грађане'', каже директор 

предузећа Дарко Томић.
У марту 2024. отворена је ветеринар-

ска амбуланта ЈП ''Зоохигијена Чајети-
на''. Симболичним пресецањем црвене 
траке, председник Општине Чајетина 
Милан Стаматовић и директор ЈП ''Зо-
охигијена Чајетина'' Дарко Томић отво-
рили су ветеринарску амбуланту. Ово 
је први објекат ветеринарске делатно-
сти у власништву локалне самоуправе 
од када су овакве станице и амбулан-
те на државном нивоу масовно прива-
тизоване пре 20 година. Та амбулан-
та је лоцирана на адреси Беле Воде бб 
(пут ка Семегњеву) и опремљена најно-
вијом опремом за пружање примарне 
ветеринарске неге кућних љубимаца, 
а како кажу надлежни, то је само поче-
так. Акција за грађане који имају личну 
карту са пребивалиштем на територији 
Општине Чајетина траје до утрошка 
средстава, а сви заинтересовани могу 
довести своје љубимце у  про сторије ве-
теринарске амбуланте или заказати свој 
термин на e-mail адресу аmbulanta@ 
zoohigijenacajetina.rs.

''Предузеће ће у првим годинама 
деловања фокус усмерити ка реша-
вању проблема неодговорног влас-
ништва и напуштања животиња, које 
је нажалост главни узрок великог 
броја паса на нашим улицама, али и 
опасних ситуација до којих долази у 
саобраћају поготово када је реч о ве-
ликим животињама попут коња. Же-
лимо да утичемо на неконтролисано 
размножавање кућних љубимаца кроз 

УНАПРЕЂЕЊЕ КАПАЦИТЕТА ЈП ''ЗООХИГИЈЕНА ЧАЈЕТИНА''

Модерна опрема  
и акције у ветеринарској  

амбуланти за кућне љубимце

Томић и Стаматовић
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акције стерилизација и кастра-
ција, које су у току у амбуланти 
и позивам грађане да искористе 
заиста повољну прилику коју пру-
жа Општина Чајетина и ''Зоохи-
гијена Чајетина'' да испуне своје 
законске обавезе. Контролу одго-
ворног власништва, када је реч и 
о псима и о другим животињама 
врше надлежне државне инсти-
туције са којима ћемо блиско са-
рађивати да до решења дође, али 
је неопходна и сарадња грађана 
да поступају у складу са законом''.

Напуштене животиње живе 
једва неколико година, поготово 
у оштрој планинској клими и го-
тово читав свој животни век про-
веду искључиво на улици. Уми-
ру од глади, болести, смрзавања, 
страдају у саобраћају… Нажалост, 
упркос сталном страдању, некон-
тролисан прилив на улице који 
је резултат неодговорног власништва 
константан је и обиман, па се број паса 
и присуство паса на улици константно 
и одржава. ЈП ''Зоохигијена Чајетина'' 
је у процесу израде Стратегије контро-
ле и смањења популације напуштених 

животиња која ће се бавти питањем 
паса, али и других животиња са којима 
се сусрећемо на територији општине. У 
току је и разрада пројекта комплекса ЈП 
''Зоохигијена Чајетина'' у чијем саста-
ву се налази управна зграда, карантин 

и прихватилиште за мале живо-
итње, хотел за псе и клиника за 
животиње.

''Оно што је највећа и нај-
чешћа заблуда код људи, када је 
реч о проблему напуштених паса, 
је тај да ће прихватилиште реши-
ти све. Нажалост то није истина, 
прихватилиште је законска оба-
веза локалне самоуправе и со-
лидна допунска мера за реша-
вање проблема напуштених паса, 
али се до решења може доћи само 
одговорним власништвом. Ми 
свакако радимо на пројекту ком-
плекса предузећа који ће омо-
гућити збрињавање и малих и 
великих животиња, али и додат-
не услуге за наше грађане и ту-
ристе када је реч о њиховим љу-
бимцима''.

Програм рада предузећа, као 
и кораци ка решавању проблема 

услуга зоохигијене израђени су уз са-
радњу са стручњацима и на основу по-
зитивних примера из земље, региона 
и света, а по матрици организација и 
предузећа које су дале позитивне ре-
зултате.

Писма о намери финансијске под-
ршке добило је 11 нових пројека-
та стручног образовања и обуке 

из Србије на церемонији коју је орга-
низовао Регионални челенџ фонд у 
Београду. Тај фонд, који финансирају 
владе Немачке и Швајцарске, недавно 
је објавио листу победника у трећем 
кругу позива за финансирање програ-
ма стручног образовања и обуке, а који 
су партнерски осмислиле компаније и 
образовне установе из региона Запад-
ног Балкана. Међу њима је и Угости-
тељско-туристичка школа из Чајетине, 
као једна од образовних установа која 
је добила грант за адаптацију и опре-
мање Тренинг центра за извођење 
програма осмишљених у сарадњи са 
компанијама из Србије. 

– Трећи круг пријава, отворен про-
шле године, привукао је 155 изјава о 
заинтересованости из региона. На 
основу одлуке Одбора за селекцију у 
Србији одабрано је 11 најуспешнијих 
пројеката за финансирање у вредно-
сти од 4,7 милиона евра. Сам пројекат 
је урађен у сарадњи више партнера 
којима се овом приликом захваљујем. 
То су: Регионална развојна агенција, 
Канцеларија за локални економски 
развој, Конзорцијум туристичко-у-

гоститељских објеката (Хотел ''Олимп'', 
''Централ Ин'', ''Иконић турс'' Злати-
бор, ''Палисад'' Златибор ''Плаза'',''НС 
хотелс'' Нови Сад, ''Коперком'' Ужице). 
Средства ће бити искоришћена за уна-
пређење инфраструктуре, опремање 
Тренинг центра и обуку запослених у 
УТШ Чајетина. Кроз  опремање савре-

меном опремом нашег Тренинг цен-
тра биће пружена кључна и стратеш-
ка подршка допуни образовања како 
у средњем стручном, тако и у дуалном 
и образовању одраслих – рекла је ди-
ректорка УТШ Јелена Марић, која је 9. 
априла у Београду у име школе прими-
ла финансијско писмо подршке.

НОВИ ПРОЈЕКТИ ЗА УНАПРЕЂИВАЊЕ ЗНАЊА И ВЕШТИНА

УТШ Чајетина добија  
савремени Тренинг центар

  Просторије "Зоохигијене"
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Два општинска пре-
дузећа, ''Златибор-
ски еко аграр'' и ''Голд 

гондола'', у сарадњи са Ино-
вационим бизнис центром 
Златибор, реализовали су 
пројекат постављања мле-
комата и пратећег суспензо-
ра у бару ''Голд гондоле'' на 
излазној станици гондолске 
жичаре на Торнику. 

Сам пројекат је део шире 
иницијативе Европске уније 
Зелене агенде у Србији, коју, 
уз техничку и финансијску 
подршку ЕУ, спроводи Про-
грам Уједињених нација за 
развој УНДП у партнерству 
са Министарством заштите 
животне средине Републи-
ке Србије. Додатна финан-
сијска средства обезбедиле 
су владе Шведске, Швајцар-
ске и Србије, у сарадњи са 
Амбасадом Шведске у Србији 
и Европском инвестиционом 
банком. 

– Млекомат има за-
менљиву јединицу од 200 ли-
тара, а диспенсор који се на-
лази поред млекомата може 
да складишти боце за млеко 
и остале производе. Тренут-
но се у њему налазе произ-
води златиборске млекаре 
''Наша Златка'' и трудићемо 

се да буде заступљено што 
више производа са терито-
рије општине Чајетина. Ако 
сада причамо о сиру и кај-
маку, овде се могу наћи и ор-
ганска јаја, суво месо у слај-
сима, мед и све што буде 
произведено, а да задо-
вољава прописане стандар-
де. Тренутно смо понудили 
сиреве – нагласио је дирек-
тор ''Златиборског еко агра-
ра'' Марко Марић. 

Млекара ''Наша Златка'' 
обради 1.000 литара орган-
ског млека на дневном ни-
воу и 2.000 литара конвенци-
онално произведеног млека. 
У Чајетини је кроз приватну 
иницијативу постављен је-
дан млекомат, овај на врху 
Торника је први млекомат 
који поставља ''Златибор-
ски еко аграр'', а пред прво-
мајске празнике постављен 
је још један млекомат у цен-
тру Златибора поред Инфо 
центра Туристичке органи-
зације. 

– Ово органско млеко је 
тренутно од пољопривред-
них произвођача из Јабла-
нице, Стубла, Доброселице 
и Мушвета, а у процесу кон-
верзије на органску произ-
водњу млека и млечних про-

извода су пољопривредни 
произвођачи из Шљиво-
вице и у Бранешцима. Оче-
кујемо да ће ова иницијати-
ва додатно подстаћи развој 
органске пољопривреде на 
територији општине Чајети-
на и промовисати здравије 
изборе међу потрошачима – 
истакао је Марић, додајући 
да је ово одличан пример 
добре праксе предузећа 
општине Чајетине, идеја да 
се увеже све оно што је ло-
гично на корист посетилаца 
Златибора и овог краја, али 
и локалног становништва и 
произвођача са територије 
општине Чајетина. 

У име другог партне-
ра у реализацији пројек-
та постављања млекома-
та на Торнику, директорка 
''Голд гондоле'' Бојана Божа-
нић је рекла да је овде реч 
о интегрисаном туристич-
ком производу и да је циљ 
''Голд гондоле'' да заједно 
раде са својим партнери-
ма и сарадницима из дру-
гих јавних предузећа и уста-
нова општине Чајетина и да 
тако промовишу производе 
са Златибора. 

– Млекомат који смо по-
ставили би требало да буде 

само један део слагалице у 
понуди традиционалних ло-
калних производа посетио-
цима Златибора и циљ нам 
је и да кроз друге произво-
де имамо наш ''јестиви су-
венир''. Гости који шетају у 
близини излазне станице 
или седе у нашем кафићу на 
Торнику виде неку од крава 
које врло често пролазе по-
ред гондоле и знаће да је то 
млеко управо од тих крава. 
Да то није нека прича или 
бајка и да је то заиста тако 
–  рекла је директорка Божа-
нић. 

Управо са овог подручја 
долазе грла стоке од  којих 
је ово органско млеко пре-
рађено, појаснила је Божа-
нић, а у скорије време ћемо 
имати и чаше из којих ће ово 
органско млеко одмах моћи 
да се конзумира, јер је оно 
пастеризовано. – Ово се од-
лично уклапа у све оно што 
радимо на плану развоја ту-
ризма, развоја пољопривре-
де и на спајању свих ових 
привредних грана и области 
како бисмо у понуди имали 
један квалитетан производ 
са Златибора – закључила је 
Бојана Божанић.

МЛЕКОМАТИ ПОСТАВЉЕНИ НА ДВЕ ЛОКАЦИЈЕ У НАШЕМ КРАЈУ  

Органско млеко и млечни производи 
локалних произвођача на Златибору

ТУРИЗАМ
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Уз подршку Општине 
Чајетина и Туристич-
ке организације Злати-

бор, на Златибору се од 20. 
до 22. маја одржава Еко фо-
рум ''Златибор 2024.'', најпре-
стижнији скуп посвећен 
еколошким иновацијама и 
одрживости.

Овај догађај организује 
се у хотелу ''Златибор'', а под 
покровитељством компаније 
"Возим на струју'', лидера у 
промовисању е-мобилности 
и еколошких алтернатива го-
ривима, која стоји иза низа 
успешних радионица, кон-
ференција и симпозијума.

Чланица Организацио-
ног одбора Еко форума Зо-
рана Ђорић истиче: – Овог 
пута смо се одлучили да ши-
римо хоризонте и обухвати-
мо широк спектар тема које 
су актуелне, али и недовољ-
но истражене. Еко форум 
''Златибор 2024.'' неће бити 
ограничен само на Зелену 
агенду, већ ћемо се посве-
тити свим аспектима одржи-

вог развоја. 
Свечано отварање до-

гађаја је уз присуство пред-
ставника Владе Републике 
Србије, министарстава и ди-
пломатског кора. Након от-
варања одржавају се преда-
вања еминентних стручњака 
на теме као што су климат-
ске промене, ЕСГ принципи, 
циркуларна економија, одр-
живи туризам, смањење кар-
бонског отиска, едукација, 

рециклажа и управљање от-
падом. Посебан сегмент фо-
рума биће посвећен јавном 
здрављу, где ће стручњаци 
из области медицине, пред-
вођени кардиологом др.сци. 
Дејаном Спироским, истра-
жити утицаје екологије на 
људски организам.

Поред богатог програма 
предавања, Еко форум ''Зла-
тибор 2024'' нуди и разно-
врсне додатне активности. 

За високе званичнике држа-
ве, министарстава и дипло-
матског кора организована 
је ревијална вожња еколош-
ким возилима у сарадњи 
са локалним привредним 
друштвом “BalkanSquare”, 
уз истицање важности сва-
ког појединца у усвајању но-
вих технологија за заштиту 
животне средине.Учесни-
ци ће такође имати прили-
ку да посете сајамски про-
стор на Краљевом тргу и 
главном паркингу у центру 
Златибора, где ће моћи да 
се упознају са различитим 
моделима возила и превоз-
них средстава, укључујући и 
електричне тротинете које 
могу да испробају уз подрш-
ку стручног тима из фирме 
"Дуалтрон". 

Организатори су упути-
ли позиве компанијама да се 
пријаве и присуствују овом 
значајном догађају који ће, 
како истичу, обележити ко-
раке ка одрживој будућности. 

ПОЉОПРИВРЕДА

Озбиљне инвестиције 
Општине Чајетина 
и њеног привред-

ног друштва „Златибор-
ски еко аграр“ у локалну 
пољопривреду и програм 
подршке пољопривред-
ницима као пример добре 
пословне праксе били су 
главни мотив да се под 
покровитељством Мини-
старства пољопривре-
де, шумарства и водо-
привреде на Златибору од 
10. до 12. маја одржи Први 
међународни сајам пољо-
привреде и руралног ту-
ризма „Златибор 2024“. 
Сајам је намењен самим 
пољопривредницима, 
пољопривредним савето-
давним службама и науч-
ним радницима из обла-
сти пољопривреде, али и 
најширој публици. Одр-
жаће се на три локације 

– смотра Пољопривред-
них саветодавних служби 
из свих крајева Србије са 
изложбом прехрамбених 
производа које оне пре-
поручују биће на Краље-
вом тргу у центру Зла-
тибора, предавања из 
области пољопривреде ће 
се одвијати у оквиру Ино-
вационог бизнис центра, 
а изложба пољопривред-
не механизације ће сви-
ма бити доступна са друге 
стране језера, у непосред-
ној близини Туристичког 
рекреативног комплек-
са Златибор. Главни ор-
ганизатор ове привред-
не манифестације је "Агро 
сајам", новоформирани 
огранак "Златиборског еко 
аграра", специјализован 
за организацију догађаја 
у области пољопривреде 
и туризма.

ПРЕСТИЖНИ СКУП НА ЗЛАТИБОРУ ОД 20. ДО 22. МАЈА  

Еко форум ''Златибор 2024.'' посвећен 
иновацијама и одрживом развоју  

Први сајам пољопривреде и руралног туризма
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Туристичка организа-
ција Златибор током 
пролећних месеци на-

ставља са пропагандним 
активностима и припрема-
ма за предстојећу летњу се-
зону. Званична статистика 
од почетка године је веома 
охрабрујућа за туристичку 
привреду Златибора. Пода-
так да су у првим месеци-
ма 2024. од изабраних ту-

ристичких места, мерено 
бројем остварених ноћења, 
домаћи туристи највише бо-
равили на Златибору, ветар 
је у леђа даљим плановима 
и активностима. 

– У циљу повећања броја 
страних туриста отвара-
мо се ка новим тржиштима. 
Тако смо недавно угостили 
групу од десет туроператора 
из Јерменије. Ова студијска 

посета резултат је одличне 
сарадње коју имамо са На-
ционалном туристичком ор-
ганизацијом. Гости из Јер-
меније упознали су се с 
богатом туристичком пону-
дом Златибора и уверили се 
у висок квалитет хотелских 
капацитета. Затим су уче-
ствовали у продуктивном 
Б2Б састанку са златибор-
ским хотелијерима. Том при-

ликом разменили су контак-
те и договорили прве кораке 
будуће сарадње – истиче ди-
ректор Туристичке органи-
зације Златибор Владимир 
Живановић. 

Промотивне активно-
сти пред предстојећу лет-
њу сезону важан су сегмент 
пословања Туристичке ор-
ганизације Златибор. Обзи-
ром на велику популарност 

ПРОЛЕЋНЕ АКТИВНОСТИ ТУРИСТИЧКЕ ОРГАНИЗАЦИЈЕ ЗЛАТИБОР 

Домаћи туристи у овој години  
најчешће бирали Златибор

ТУРИЗАМ

Гости из Јерменије
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друштвених мрежа и значај 
аудио-визуелних средстава у 
комуниакцији са туристима, 
ТО Златибор је у протеклом 
периоду активно радила на 
новим промотивним спото-
вима и емисијама који сли-
ковито представљају тури-
стичке потенцијале и лепоте 
планине. Кратки филмови 
''Златибор као уметничка 
инспирација'' и ''Културно 
наслеђе Златибора'', про-
мотивни спот о вредним 
Златиборцима, нова емисија 
серијала ''У загрљају Злати-
бора'' која доноси причу о 
цркви брвнари у Јаблани-
ци путем друштвених мре-
жа и јутјуб канала, дошле су 

до великог броја гледалаца 
и изазвале значајну пажњу 
медија. 

Период пролећних ме-
сеци увек је резервисан за 
учешће на сајмовима ту-
ризма којима се најављује 
летња сезона. Тако је Тури-
стичка организација Зла-
тибор у протеклом перио-
ду имала успешне наступе 
на Међународним сајмови-
ма туризма у Софији и Бања 
Луци. Златиборска туристич-
ка привреда узела је учешће 
и на недавно одржаном Сај-
му туризма и гастрокултуре у 
Бијељини. У наредном пери-
оду планиране су промоције 
и најаве летње сезоне и у 

другим градовима Републи-
ке Српске и Босне и Херце-
говине, Црне Горе и Северне 
Македоније, одакле нам тра-
диционално долази највећи 
број иностраних туриста. 

СТИЖУ КАМПЕРИ 
ИЗ ДРЖАВА 
ЕВРОПСКЕ УНИЈЕ

Свим љубитељима кампо-
вања своја врата је почет-

ком априла широм отворио 
Камп ''Златибор''. Смештен у 
пријатном окружењу, надомак 
центра Златибора, а довољ-
но издвојен од гужве, гости-
ма пружа прилику за уживање 
у планинским пејзажима и од-
мору у хладу борова. Састоји 
се од 60 камп јединица и више 
локација за шаторе, укупне 
површине два хектара. Посе-
тиоци кампа на располагању 
имају све благодети Злати-
бора, активног одмора, као и 
бројних могућности за дневне 
излете у околини, укључујући 
посете Музеју на отвореном 
''Старо село'' Сирогојно, Сто-
пића пећини, водопаду у Го-
стиљу и многим другим атрак-
цијама.

Ова златиборска оаза 
спремно дочекује нову сезо-
ну и до сада је уговорено шест 
организованих посета, када 
ће у камп пристићи гости из 
''Netherlаnds camper club''-a 
(NKC), ACSI, ''Seniorencamper 
klub''-a, ''Caravaning kluba 
Slovenia'' (CCS) и други. – По 
традицији, највећи број орга-
низованих група у овај камп 
стиже из Холандије, Чешке, 
Пољске, Словеније и Вели-
ке Британије. Интересовање 
расте и на немачком тржишту, 
како у смислу доласка нових 
тако и повратка старих гостију 
– истиче Момчило Михаило-
вић из Кампа ''Златибор''.

Одлични услови и квали-
тет који оправдава три звез-
дице кампа разлог су да се го-
сти увек изнова враћају. Кроз 
стална улагања, уређење пар-
цела за камповање, изградњу 
нових садржаја и прилагођа-
вање потребама туриста, камп 
се труди да задржи титулу јед-
ног од најуређенијих у Србији.

ТУРИЗАМ
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Април је на ''Голд гон-
доли'' протекао у свет-
лу нових садржаја и 

информација које су на-
говештај још једне успеш-
не сезоне и посећености за 
предстојеће празнике. По-
четак пролећа инспирисао 
је пословне туристе да ис-
планирају забаву у природи 
са својим колегама на траси 
гондоле, која је своју понуду 
обогатила новом услугом – 
тим билдингом. 

Модерни туристи трагају 
за што здравијим облицима 
одмора уз разноврсне ак-
тивности на отвореном које 
је ''Голд гондола'' успела да 
обједини и понуди као је-
динствену услугу. Здрав жи-
вот захтева и здраву исхра-
ну, па је тако на последњој 
станици гондоле постављен 
млекомат у коме ће посе-
тиоци моћи да пронађу ор-
ганске млечне производе 
карактеристичне за злати-
борски крај. Протекли ме-
сец је био прилика да се ре-
ализује годишњи технички 
преглед стубова као припре-
ма за предстојеће празнич-
не дане и летњу сезону, као 
и вежба евакуације Горске 
службе за спасавање Србије.

 Живот данашњег човека 
у доброј мери се удаљио од 
природе, а темпо живљења 
у градовима је све ужурба-

нији. Ослушкујући потребе 
посетилаца и анализирајући 
њихове навике ''Голд гондо-
ла'' је понудила адекватан 
одговор на стресну свако-
дневицу – тим билдинг. По-
словни људи користе сваку 
прилику да се релаксирају 
у природи, далеко од бе-
тона, високих зграда и ур-
бане буке и напорних оба-
вештења на телефонима. 
Корпоративна забава на от-
вореном показала се као 
атрактивна услуга за коју је 
заинтересовано све више 
туриста, јер ''Голд гондола'' 
поред панорамске вожње 
нуди и боравак у прелепом 
планинском амбијенту.

На међустаници налази 
се планински бисер Рибнич-
ко језеро окружено борови-
ном и несвакидашњим пеј-
зажом који већ сам по себи 

има релаксирајући ефе-
кат на посетиоце. Учесници 
тим билдинга имају прили-
ку да се, на свежем ваздуху, 
у забавној атмосфери опро-
бају у: стреличарству, arrow 
тагу, оријентирингу, фитне-
су, забавној олимпијади или 
у радионицама едукативног 
и забавног карактера, све 
у зависности од афинитета 
групе.

Стреличарска радио-
ница је савршена прилика 
за тимове да науче основе 
стреличарства, развијајући 
фокус и прецизност под 
стручним надзором. Arrow 
таг је тимска стреличар-
ска игра која комбинује уз-
буђење стреличарства са 
динамиком тимских спорто-
ва, пружајући учесницима 
сигурно и забавно окружење 
за такмичење. Оријентиринг 

радионица је интерактивна 
авантура која тимове изази-
ва да користе мапу и компас 
за навигацију кроз непозна-
ти терен развијајући вешти-
не планирања и доношења 
одлука. Забавна олимпија-
да је спој традиционалних 
игара и забаве, дизајниран 
да ојача тимски дух кроз низ 
креативних и забавних ак-
тивности. Учесници се могу 
такмичити у различитим 
дисциплинама, од трке у џа-
ковима до повлачења ко-
нопца, што подстиче међу-
собну подршку и сарадњу. 
Радионице забавно-едука-
тивног карактера оживља-
вају старе занате нудећи 
јединствену прилику за ти-
мове да се повежу на нов 
начин, учећи традиционал-
не вештине попут плетења, 
ткања и прављења накита од 
стакла.

У понуди су још матине 
(уз вино и укусне залогаје) и 
релакс радионице кроз које 
учесници могу осетити бла-
готворне ефекте најсавре-
мениијих техника опуштања 
попут БАРС-а у комбинацији 
са етеричним уљима. За љу-
битеље гастрономије или 
оне којима је потребно мало 
више калорија да започну 
дан ту је и бранч у ваздуху – 
традиционални јестиви су-
венир.

ПОЧЕТАК ПРОЛЕЋА НАГОВЕСТИО УСПЕШНУ СЕЗОНУ ''ГОЛД ГОНДОЛЕ''

Тим билдинг на гондоли  
бег од стресне свакодневице

ТУРИЗАМ



април 2024. године 13

Ове радионице пружају 
савршену равнотежу између 
учења, креативности и за-
баве, чинећи их изванред-
ном приликом за тимове да 
се одмакну од свакодневног 
пословног окружења. Укљу-
чивање забавних игара које 
ојачавају тимски дух и међу-
собну комуникацију чини 
ове радионице идеалним 
местом за изградњу јачих 
веза унутар тима. Познато је 
да креативност и радни учи-
нак расту након боравка у 
природи уз умерену физич-
ку активност. Ако се томе до-
дају тренуци радости и задо-
вољства, онда је успех сваке 
фирме готово сигуран.

Здрави стилови живота 
подразумевају и здраве на-
мирнице као што су орган-
ски млеко, кајмак и сир. Са 
жељом да подстакне продају 
локалних производа и доба-
ра ЈП ''Голд гондола Злати-
бор'' је подржало реализа-
цију пројекта ''Златиборског 
еко аграра'' који је на Торни-
ку поставио први млекомат у 
оквиру Развојног програма 
Уједињених нација (УНДП). 

Нови млекомат налази 
се у близини Гондола бара 
на Торнику, на локацији где 
борави велики број путника 
који ће поред комерцијал-
не понуде имати ексклу-
зивну прилику да пробају 

најлепше млеко са Злати-
бора.

''Голд гондола'' је по-
зната као друштвено одго-
ворно предузеће које под-
ржава развој локалног 
предузетништва. Разноврс-
ни производи и услуге који 
су у сталној понуди гондо-
ле представљају својеврсну 
промоцију аутентичних зла-
тиборских производа који 
су наишли на позитивну ре-
акцију код путника, попут 
бранча у ваздуху и домаћих 

напитака, а од сада и свежег 
органског млека. 

ВОЖЊА ГОНДОЛОМ 
ПО НАЈВИШИМ 
СТАНДАРДИМА
Највећи успех за више од 

три године рада ''Голд гондо-
ле'' су задовољни путници за 
које је вожња најдужом гон-
долом на свету искуство ван 
сваке категорије, а за то је 
била потребна дугогодишња 
посвећеност до најситинијег 
детаља. Зато и не чуди да је 

баш међу првима злати-
борска гондола добила Ре-
шење о издавању одобрења 
за рад жичаре у земљи, јер 
је препозната као инстала-
ција која функционише по 
највишим стандардима ев-
ропских жичара. Како би 
путници носили најлепше 
успомене, приоритети по-
словања су безбедност пут-
ника и беспрекорно функ-
ционисање инсталације што 
се одразило кроз позитивну 
оцену извештаја Института 
за рударство и металургију 
Бор. Ова врста документа је 
гаранција квалитета рада, 
али и доказ да је сваки корак 
приликом изградње најдуже 
гондоле на свету пажљиво 
планиран и усклађен са нај-
савремењијим трендовима 
по којима функционишу жи-
чаре.

Ажурно вођење докумен-
тације о раду жичаре, као и 
правовремена обука запо-
слених, олакшала је при-
купљање документације. ЈП 
''Голд гондола Златибор'' је 
одмах по стицању закон-
ских услова поднело захтев 
и добило позитиван извеш-
тај о стручном прегледу гон-
доле број GG 01/23 Институ-
та Бор, као и одобрење за 
рад, уз упис ''Голд гондоле'' 
у Уписник жичаре од стра-
не Дирекције за железни-
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це. Ово јавно предузеће је 
и до тог тренутка свој рад и 
пословање усклађивало са 
позитивним законским про-
писима Републике Србије и 
међународним стандардима 
који уређују ову област.

Добијањем позитивног 
извештаја о стручном пре-
гледу ''Голд гондола'' је свр-
стана међу прве жичаре које 
су стекле одобрење за рад. 
Стручним прегледом утврђе-
но је да је постројење жича-
ре адекватно опремљено, 
као и да се одржава у скла-
ду са прописима и технич-
ким условима који се одно-
се на конструкцију, опрему, 
одржавање и опремљеност 
прописаним уређајима.

НОВИТЕТИ ЗА 
''ГОЛД ГОНДОЛУ'' 
НА САЈМУ У ГРЕНОБЛУ
Делегација ''Голд гон-

доле'' присуствовала је сај-
му ''Mountain Planet 2024,'' 
који окупља професионал-
це из индустрије планин-
ских центара широм света. 

Током посете штанду ком-
паније ''Пома'' било је речи 
о будућим пројектима и 
унапређењима са дугого-
дишњим партнерима и лиде-
рима у индустрији.  ''Пома'' је 
представила напредне каби-
не и технолошке иновације 
које у ''Голд гондоли'' плани-
рају да имплементирају већ 
наредне године у циљу мо-

дернизације и боље пону-
де за госте. Разговарало се 
и са представницима ком-
паније ''Leitner'' и кључним 
особама у индустрији, укљу-
чујући председника управ-
ног одбора HTI групе и влас-
ника компаније ''Leitner''. 
Фокус је био на развоју но-
вих пројеката, посебно из-
градњи нове гондоле која 
би повезивала Златибор са 
Прибојском Бањом и почет-
ку радова на овом амбици-
озном пројекту. Обилазећи 
фабрике ''Sacmi'' и ''Comag'', 
које послују у систему компа-
није ''Пома'', представници 
гондоле су видели локације 
и постројења где се склапају 
жичаре, почев од стубова, 
преко ужетњаче, па до дело-
ва станица.

Посета јубиларном 
50. Међународном сајму 
''Mountain Planet'' доприне-
ла је наставку умрежавања 
са професионалцима из ин-
дуструје гондола и ски лиф-
това, што је омогућило раз-
мену искустава и стварање 

нових пословних контака-
та уз нова сазнања о одржи-
вости, безбедности и новим 
маркетиншким стратегија-
ма. Представници ''Голд гон-
доле'' су се вратили са но-
вим идејама, плановима за 
будућност и потенцијалним 
пројектима који ће знатно 
обогатити туристичку пону-
ду Златибора.

ГОНДОЛА САВРШЕНА 
ЛОКАЦИЈА ЗА ОБУКЕ 
ГОРСКЕ СЛУЖБЕ 
СПАСАВАЊА
Баш као сцена из акцио-

них филмова изгледала је на 
''Голд гондоли'' вежба еваку-
ације Горске службе спаса-
вања. Симулација спасавања 
путника одвијала се диркет-
но из кабине, а на Рибнич-
ком језеру спасилачке екипе 
ГСС-а прихватале су ''добро-
вољце'' путнике у чамцима. 
Оваква врста вежбе је већ 
постала традиционална сва-
ке године на гондоли која је, 
због специфичности трасе и 
терена, идеална локација за 
усавршавање вештина спа-
силачког тима.

''Безбедност путника и 
запослених, као и спремност 
на све ситуације су у складу 
са основним делатностима 
нашег пословања и у сушти-
ни нашег управљања објек-
том гондола. Вежба спаса-
вања путника из кабина је 
неопходна како би се испу-
нили сви безбедностни стан-
дарди прописани Законом у 
случају елементарне непого-
де. Током овогодишњих ак-
тивности коришћено је шест 
кабина, а на Рибничком језе-
ру налазила су се два чамца 
за спасавање. На овај начин 
наши запослени, заједно 
са партнерима из ГСС Ср-
бије, још једном су утврдили 
знање и спремност да пруже 
максималну безбедност на-
шим путницима у било којој 
ситуацији", каже директор-
ка ''Голд гондоле'' Бојана Бо-
жанић.

Евакуација са жичара 
и гондола један је од ви-
дова техничког спасавања 
на коме су сви спасиоци 
ГССа обучени, а са редов-
ним увежбавањем одржава 
се висок ниво спремности и 
утренираности спасилаца.

СПРЕМНИ ЗА ВЕЛИКИ 
БРОЈ ПУТНИКА ТОКОМ 
ПРАЗНИКА И ЛЕТЊЕ 
СЕЗОНЕ
Како би ''Голд гондола'' 

радила беспрекорно током 
целе године потребни су 
прегледи и континуирано 
одржавање. Траса најдуже 
гондоле на свету је дугачка 
девет километара, што већ 
само по себи представља из-
азов, јер је потребно више 
времена и пажње да се од-

раде прегледи. Инсталацију 
подупире 36 стубова, а сваки 
од њих су запослени у тех-
ничком сектору проверили 
и отклонили ситне непра-
вилности.

' 'Након сваке зим-
ске сезоне ова врста про-
вере стубова је обавезна. 
Најважнији део прегледа 
представља детаљан пре-
глед и подмазивање бате-
рија по којима се креће сајла 
и уколико је неки од лежаје-
ва дотрајао онда је потребна 
његова замена. После више 
од три године рада радници 
су уиграни, лакше пронала-
зе кварове и брже реализују 
прегледе. Запослени у тех-
ничком сектору су још на по-
четку рада прошли обуку за 
сервис стубова у француској 
компањи ''Пома'', укључујући 
и рад на висини. Слободно 

могу рећи да наши сервисе-
ри сада са овим искуством и 
знањем могу помоћи оста-
лим колегама који раде на 
жичарама у земљи и региону 
што нас чини поносним, јер 
смо у могућности да прене-
семо најсавременије мето-
де рада'', рекао је технички 
директор ЈП ''Голд гондола 
Златибор'' Александар Ми-
лосављевић. 

Завршетком редовног го-
дишњег техничког прегледа 
стубова гондола је спремна 
да превезе велики број пут-
ника током празника и пред-
стојеће летње сезоне.

Гренобл

Александар Милосављевић
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У знак сећања на трагич-
но преминулог Алек-
сандра Селаковића, 

ученика ОШ ''Миливоје Бо-
ровић'' у Шљивовици, на 
парцели у непосредној бли-
зини школе изграђен је и 
отворен меморијални ''Парк 
осмеха'' у коме ће моћи да 
се друже његови другари 
сећајући се Александра и 
његовог осмеха. Тим пово-
дом одржан је и фудбалски 
турнир ђака из више школа 
са територије општине Чаје-
тина.

''Захваљујем се председ-
нику општине Милану и ди-
ректору комуналног Срђану 

који су нам овде много по-
могли. Ми јесмо дали пар-
целу, али су они све одра-
дили. За нашег Аца, да нам 
ублаже бол, тугу, да нашег 
Аца нико не заборави. Овде 
ће се деца играти и увек ће 
поменути мога Аца. И он ће 
се, ваљда, са њима играти'', 
рекла је Александрова бака 
Станка Радељић након отва-
рања ''Парка осмеха''.

Председник општине 
Чајетина Милан Стаматовић 
је подсетио да је иниција-
тива за изградњу парка по-
текла од породице Радељић 
која је даровала парцелу по-
ред школе, а да је општина 

са својим комуналним пре-
дузећима преузела обавезу 
да изгради тај меморијални 
комплекс. 

– Уз помоћ донатора и 
свесрдну помоћ породица 
ово смо привели крају. Да се 
никада не заборави тај тра-
гичан догађај и да буде опо-
мена неодговорним људима 
који својом непажњом могу 
у тренутку једну породи-
цу да завију у црно. Ми који 
остајемо дужни смо да упо-
зоравамо и помогнемо, по-
готово као носиоци јавних 
положаја, да младе непре-
стано упозоравамо на овак-
ве трагичне догађаје и да 

их предупредимо – рекао је 
Стаматовић.

У реализацију ове идеје 
свесрдно су се укључили и 
други Александрови баба 
и деда Милка и Миленко, 
а ујак Мирко Петровић ос-
мислио је спортске и рек-
реативне садржаје који ће 
овај парк чинити местом 
окупљања Александрових 
другара из разреда и других 
ученика. Носилац радова на 
изградњи и уређењу парка 
било је КЈП "Златибор", уз 
помоћ колега из Туристичке 
организације Златибор и ЈКП 
''Водовод'', као и Спортског 
савеза општине Чајетина.

У ЗНАК СЕЋАЊА НА ТРАГИЧНО ПРЕМИНУЛОГ УЧЕНИКА

Меморијални ''Парк осмеха''  
отворен код школе у Шљивовици

СЕЋАЊЕ
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Петар Грбовић, доктор 
наука, универзитетски 
професор, рођен је у 

Чајетини 1971. године, од оца 
Јована и мајке Миљане рође-
не Марковић.

Осмогодишњу школу и 
две године усмереног обра-
зовања завршава у Чајетини, 
потом наставља школовање 
у Ужицу у Средњој електро-
техничкој школи ''Радоје Ма-
рић''. 

Године 1991. уписује Елек-
тротехнички факултет у Чач-
ку, а 1994. године уписује ЕТФ 
Универзитета у Београду, од-
сек за енергетику. Дипломи-
рао је 1999. године на Катедри 
за енергетске претвараче и 
погоне.

У фебруару 2003. годи-
не Петар Грбовић одлази на 
Нови Зеланд у развојно ис-
траживачко одељење ком-
паније ''PDL Electronics Ltd''. 
У мају 2005. прелази у цен-
трално истраживачко-раз-
војно одељење компаније 
''Schneider Electric SAS'' у 
Француској, у близини Пари-
за. Магистарску тезу одбра-
нио је у мају 2005. на Катедри 
за енергетске претвараче и 
електромоторне погоне на 
Електротехничком факултету 
Универзитета у Београду. 

Упоредо са радом у инду-
стрији, 2007. године уписује 
докторске студије на вели-
кој школи у Лилу, граду на се-
веру Француске (L2EP, l’Ecole 
Centrale de Lille, France). Годи-
не 2010. одбранио је доктор-
ску дисертацију на тему ''Ultra–
capacitor Based Regenerative 
Energy Storage and Power 
Factor Correction Device for 
Controlled Electric Drives''. 

Одлази у Немачку где је 
2010. радио у истраживач-
ко-развојном одељењу ком-
паније ''General Electric GmbH'' 

у Минхену, а потом прела-
зи у истраживачко- развојно 
одељење компаније ''Huawei 
Technologies GmbH'' у Минхе-
ну, у којој остаје до октобра 
2018. као виши експерт.

У јуну 2018. године изабан 
је у звање редовног професо-
ра на Универзитету у Инсбруку 
(Leopold – Fanzens – Universitat 
Innsbruck), а неколико месеци 
касније отвара лабораторију 
за енергетску електронику, у 
сарадњи са индустријским ги-
гантом ''Инфинион'' (Infineon 
Technologies AG) и Универзи-

тетом у Инсбруку.
Проф. др Петар Грбовић 

ради у области енергетских 
претварача и њихове при-
мене у индустрији, инфор-
мационим технологијама, 
електроенергетици, аутомо-
билској индустрији и уређаји-
ма за масовну кућну употре-
бу. У децембру 2013. године 
објавио је монографију ''Ultra 
capacitors in power conversion: 
Analysis, Modeling and Design 
from Theory to Practice'', изда-
вач Wiley–IEEE Press. 

До данас је објавио 21 
рад у међународним ча-
сописима са ISI-JCRSCI ли-
сте (IEEE Transactionon 
Power Electronics, Industrial 
Electronics & Industry 
Applications). Такође, објавио 
је 44 рада, одржао 21 крат-
ку обуку и 5 уводних изла-
гања на конференцијама од 
међународног значаја (IEEE, 
EPE&PCIM ). Укупан број ци-
тата је преко 1.500. Био је 
рецензент преко 50 радо-
ва за међународне часопи-
се од изузетног значаја (IEEE 
Transactions, Scopus, Google 
Scholar). 

Професор Петар Грбовић 
се од 2020. године налази на 
Стенфорд листи најбољих ис-
траживача у свету.

Знаменити Златиборци  
и њихова дела
‘’Биографски лексикон Златибора’’, назив је вредне књиге коју је, на понос завичају, 
2023. у својој 90. години објавио Милисав Р.Ђенић, најплоднији писац-хроничар зла-
тиборског краја. Ту су сабрани животописи 448 личности из златиборског среза: од 

најстаријих Михаила Радовића (1759.) и Јована Мићића (1775.), устаника и ратника, до најмлађег Ђорђа 
Божовића (1990.), доктора филолошких наука. Ђенић је младалачком упорношћу прикупио и прире-
дио податке о великом броју заслужних личности, међу којима су осам академика, 53 доктора наука, 
50 универзитетских професора, десетине инжењера и других који су унапредили области којима се 
баве. ‘’Народи који не поштују своју прошлост немају будућност’’, подсећа на ту мисао писац у уводу 
књиге и додаје: ‘’У периоду док су патријархални односи у нашем крају упорно одолевали новим вре-
менима, у златиборским сиротињским колибама рађали су се будући професори, инжењери, правни-
ци и доктори. Крај огњишта и уз гусле одрастају народни посланици, сенатори, ђенерали, деца наших 
сиромашних сељанки постајала су чувени доктори наука, професори универзитета и академици’’...  
Биографије неких од њих, објављене у овом лексикону, преносимо у ‘’Златиборским вестима’’.

Професор Грбовић на листи  
најбољих истраживача света  
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Канцеларија за мла-
де Чајетина уз подрш-
ку Општинске управе 

организује акцију ,,Млади 
заједно” у којој млади имају 
могућност за остваривање 
права на коришћење услуга 
с посебним погодностима уз 

омладинске картице.
Омладинска картица 

пру жа бројне погодности за 
младе. Поред много попуста 
из различитих области, она 
представља улазницу младих 
у свет информација, култу-
ре и омладинских дешавања.

Акцији ,,Млади заједно” су 
се придружила многобројна 
предузећа из области едука-
ције, културе, спорта, књижа-
ре, ресторани, шопинг центри, 
дрогерије, здравствене инсти-
туције, и многи други, који су 
пружили своју подршку у виду 

попуста на њихове услуге. За 
Омладинску картицу се могу 
пријавити млади од 15. до 30. 
године старости, без обзира да 
ли су ученици, студенти, запо-
слени или незапослени, који 
имају пребивалиште на тери-
торији општине Чајетина.

#МладиЗаједно
Твоја картица за феноменалне попусте

У издвојеном одељењу 
ОШ "Миливоје Боровић" 
у Кривој Реци  24. апри-

ла је организован дечији ба-
зар хуманитарне намене. 
Радионица са продајом спро-
ведена је у оквиру пројекта 
обогаћене једносменске на-
ставе.

Двориште кривореч-
ке школе поново је окупило 
децу и посетиоце посебним 
поводом, у којем је до изра-
жаја дошла маштовитост и 
довитљивост деце. У припре-
ми производа за дечији ба-
зар учествовало је 52 ученика 
од првог до четвртог разреда: 
28 из Криве Реке и 24 из Шљи-
вовице. На шареним тезгама 
ове занимљиве пијаце били 
су мед од маслачка, сок од ли-

муна, корпице за васкршња 
јаја, расад чуваркуће, украси 
и накит... Припремљено је и 
послужење, а артикли су стиг-
ли и из Медицинске школе из 
Ужица.

''Ми код деце желимо да 
подстичемо хуманост, да раз-
вијамо код њих прави си-
стем вредности, а истовре-
мено желимо да развијемо 
и тај предузетнички дух – да 

они  самостално нешто на-
праве, виде на који начин 
могу да зараде неки новац и 
како касније тај новац може-
мо да преусмеримо ка онима 
којима је то потребније него 
нама, да их усрећимо на тај 
начин. Они воле те активно-
сти у којима нешто стварају и 
сви смо уживали'', каже учи-
тељица Љиљана Петровић 
која је радила са ђацима, до-

дајући да су деца одушевље-
на идејом да базар буде ху-
манитарног карактера. 
При купљена средства биће 
усме рена за помоћ неком од 
уче ника слабијег материјал-
ног стања, о чему ће одлучи-
ти ђачки парламент. 

Догађај је испратила ди-
ректорка ОШ ''Миливоје Бо-
ровић'' Ана Ристановић, а 
посетили су га и директор 
''Златиборског еко аграра'' 
Марко Марић и помоћница 
председника општине Чаје-
тина Марија Јеремић. Проје-
кат обогаћене једносменске 
наставе подразумева рад на-
кон редовне наставе у који 
спадају израда домаћих за-
датака, посебне радионице и 
друге активности.

МАШТОВИТОСТ И ДОВИТЉИВОСТ ЂАКА НА ДЕЛУ

Хуманитарни дечији базар у школи у Кривој Реци

ДРУШТВО
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У организацији коор-
динатора  ученичких 
парламената основ-

них и средње школе општи-
не Чајетина, а у сарадњи са 
локалном управом, преда-
вање на тему ''Шта су јав-
не политике'' одржано је 5. 
априла у скупштинској сали. 
Предавач је била Сања Ме-
шановић заменица директо-
ра Републичког секретарија-
та за јавне политике у Влади 
Србије.

Око четрдесеторо уче-
ника, представника ученич-
ких парламената основних 
и средње школе из Чајети-
не, присуствовало је овом 
предавању. Присутни су, та-
кође, били и директори шко-
ла, наставници и професо-
ри, представници локалне 
самоуправе, Савета за родну 
равноправност и удружења 
грађана.

Републички секрета-
ријат за јавне политике ос-
нован је пре десет година 
са циљем да се унесу нове 
праксе у рад државне управе 
како би се тај рад учинио ви-
дљивијим и јаснијим грађа-
нима, јер, како каже замени-
ца директора секретаријата 
Сања Мешановић, државна 
и локална управа јесу сер-
вис грађана. Она је присут-

не упознала са начинима 
како могу да се укључе у до-
ношење одлука на корист 
свих грађана, како у локал-
ној средини, тако и на нивоу 
читаве Србије.

''До сада сам о јавним 
политикама причала мла-
дим лидерима у региону и 
оним мало старијима и могу 
рећи да имам трему када о 
овој теми по први пут при-
чам са ученицима основних 
и средње школе. Институ-
ција у којој радим је основа-
на пре скоро 10 година упра-
во као агент промене, да рад 
државне управе учини бли-
жим грађанима. На један јед-
ноставан, али и провокати-
ван начин покушала сам да 
покажем будућим грађанима 
општине Чајетина и Србије 
на који начин могу да ути-
чу на оне јавне политике и 
одлуке које се њих тичу те да 
их на тај начин учине ефи-
каснијим и потпуно у њихо-
вом интересу'', рекла је Сања 
Мешановић.

Присутне је у име локал-
не самоуправе поздрави-
ла Марија Јеремић, помоћ-
ник председника Општине 
Чајетина задужена за одно-
се са јавношћу, рекавши да 
су млади већ учесници кре-
ирања јавне политике ове 

општине иако нису увек 
тога свесни: ''Наши парла-
ментарци редовно долазе 
у оквиру Дечје недеље код 
нас и често су својим суге-
стијама, питањима и молба-
ма утицали поприлично да 
ми, као локална управа, ис-
пунимо неке њихове захте-
ве. То су били захтеви за из-
градњу одређених дечјих 
игралишта, за побољшање 
неких делова инфраструкту-
ре који су за њих важни и све 
оно што је генерално битно 
за функционисање омлади-
не''.

О представљеној теми и 
намери већег укључивања 
младих у доношење одлука 
Ивана Милојевић, координа-
торка Ученичког парламен-
та ОШ ''Димитрије Туцовић'', 
каже: "Основни циљ је да 
деца схвате како ми можемо, 
као грађани и они као мла-
ди људи, да учествују у кре-
ирању политике. Да ли је то 
уопште могуће? Да ли тамо 
некакви владари из сенке 
или некакве особе које ми 
гледамо на телевизији ис-
кључиво одлучују о томе, о 
правцу јавних политика, или 
можемо и ми као грађани на 
неки начин да утичемо на 
то каква ће бити политика, 
какви ће бити курсеви, где 

ћемо се кретати... Мислим да 
је то деци посебно занимљи-
во, јер су спремили доста пи-
тања. Њих јако интересује 
како се одлучује, ко све до-
носи одлуке, постоје ли тео-
рије завере''. 

Парламентарци су се са 
своје стране припремили 
да пажљиво прате ову бит-
ну тему и поставе понеко 
питање.''Ми смо данас до-
шли овде да видимо како 
функционише ова скупшти-
на, желели смо да научи-
мо нешто ново. Ми редовно 
имамо седнице парламен-
та са професорком Софијом 
и ту се договарамо,  прави-
мо неке планове за шко-
лу, а и за овакве прилике 
на нивоу општине, да ви-
димо шта можемо да помо-
гнемо и урадимо", рекла је 
Јована Лојаница, члан Уче-
ничког парламента средње 
УТШ Чајетина.

Основац Коста Ђуровић 
из ОШ ''Д.Туцовић'' Чајети-
на такође се радује акција-
ма Ученичког парламента. 
''Радујемо се да учествујемо 
у добротворним акцијама, 
у неким активностима што 
наша општина организује, 
да помажемо, или на при-
мер да организујемо нешто 
и ми сами''.

ПРЕДАВАЊЕ У ОРГАНИЗАЦИЈИ УЧЕНИЧКИХ ПАРЛАМЕНАТА

Млади могу да учествују  
у креирању јавне политике

ОБРАЗОВАЊЕ
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Десети сајам обра-
зовања ''Занимање, 
знање, звање'', у орга-

низацији ОШ „Миливоје Бо-
ровић“ из Мачката у сарадњи 
са основним школама са те-
риторије општине Чајетина, 
одржан је 10. априла у Дому 
културе у Чајетини. На њему 
су, осим средње школе из 
Чајетине, учествовале и шко-
ле из Ужица, Пожеге и Краље-
ва. Сајам се организује са 
циљем да се ученицима зав-
ршних разреда основне шко-
ле представе средњошкол-
ски профили који им, спрам 
интересовања, стоје на рас-
полагању у даљем образо-
вању.

"За ученике осмих раз-
реда оваква окупљања су 
веома значајна, јер су они 
сада на некој прекретници у 
даљем образовању и нису у 
потпуности сигурни коју би 
школу одабрали. На овом ме-
сту они могу да виде све шко-
ле и њихове образовне про-
филе које могу уписати у јулу 
месецу", каже Ана Ристано-
вић, директорка  ОШ „Мили-
воје Боровић“ Мачкат.

Предност оваквог вида 
представљања образовних 
профила јесте управо жива 
реч како директора и про-
фесора школа које се пред-

стављају, тако и ученика који 
их похађају и информација 
које се добијају на лицу ме-
ста, што и родитељима бу-
дућих средњошколаца мно-
го значи.

"Из угла родитеља могу 
да кажем да када је моје дете 
требало да упише средњу 
школу било је заиста у вели-
кој дилеми и с обзиром да је 
био ученик наше школе, при-
ликом посете Сајму образо-
вања те године баш на овом 
месту је добио конкретне 
информације које су му јас-
но показале смернице где би 
требало да иде. На крају се 
заиста одлучио за смер којим 
је више него задовољан", 
рекла је овом приликом  Ива-
на Јовановић, учитељица ОШ 
„Миливоје Боровић“ Мачкат.

Шумарска школа из 
Краљева на Сајму образо-
вања у Чајетини учествује 
четврти пут, јер како каже 
наставник стручних предме-
та Горан Бијанић, окружење у 
којем расту деца из Чајетине 
природно их опредељује ка 
школи која се бави природом 
на много начина. Профили 
који се уписују су: шумарски 
техничар, техничар пејзаж-
не архитектуре, техничар за 
ловство и рибарство. 

"Ово је јединствена обра-

зовна институција за терито-
рију Републике Србије. Уче-
ници наше школе су из целе 
земље, од Пирота и Врања 
до Сомбора и овде од Таре 
и Златибора до истока Ср-
бије, тако да  сваке године 
из ових крајева имамо од-
ређени број ученика који на-
стављају ту традицију још од 
1899. године па све до данас. 
Сви они који раде у фирма-
ма које се на неки начин баве 
природом, као ЈП "Србијашу-
ме" као и национални парко-
ви, паркови природе, рибо-
ловна подручја, подручја под 
заштитом итд, запошљавају 
управо кадар који се школује 
код нас", нагласио је Горан 
Бијанић, наставник Шумар-
ске школе Краљево.

Средња Угоститељско-ту-
ристичка школа у Чајетини 
има изузетно добру сарадњу 
са свим основним школа-
ма општине Чајетина и врло 
често, пригодним прилика-
ма, угости основце у својим 
просторијама дајући им увид 
у наставни програм, упо-
знајући их са просторијама 
за стручну наставу и слично. 
Сајам је добра прилика да се 
представе и шире.

"По мом мишљењу, пред-
ност наше школе у последње 
време је у дуалном образо-

вању, тј. учењу кроз рад. Када 
деца уче у реалном радном 
окружењу и оспособљена су 
да одмах после завршетка 
трећег или четвртог степена 
средње стручне школе могу 
да се запосле у туристичкој 
привреди целог нашег краја, 
а многи одлазе и у иностран-
ство, свако према својим 
афинитетима. Предност је 
и што бољи ђаци који желе 
даље да уче могу да упишу 
све факултете осим стомато-
логије, медицине и ветерине. 
Такође, ово је школа у малој 
средини где се сви углавном 
познају, немамо проблема 
који су углавном везани за 
неке веће градове, познајемо 
свако дете: његове пробле-
ме, надарености, афинитете, 
тако да можемо да их усмера-
вамо ка правом путу", закљу-
чила је директорка средње 
УТШ Чајетина Јелена Марић.

Ученици који се још дво-
уме око будућег занимања, 
лакше се на оваквим деша-
вањима одлуче, каже Сања 
која се управо на претход-
ном сајму определила за ову 
школу. "Кроз школовање по-
сећујемо сајмове, стално се 
негде крећемо, а може да се 
касније упише било који фа-
култет, сем медицине", нагла-
сила је она.

САЈАМ ОБРАЗОВАЊА ОДРЖАН У ЧАЈЕТИНИ

Вредна помоћ основцима  
да одаберу средњу школу 

ОБРАЗОВАЊЕ
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Под слоганом ''Планета против 
пластике'' 22. априла обележен 
је Дан планете Земље, са циљем 

скретања пажње на здравствене ри-
зике које изазива загађење пласти-
ком, али и на штету коју наноси жи-
вотној средини. Овај важан еколошки 
датум кроз више активности обеле-
жен је у Основној школи ''Димитрије 
Туцовић'', у којој је тема очувања жи-
вотне средине и ресурса планете 
Земље стално присутна, као важан 
сегмент образовања.

За ученике нижих разреда издвоје-
ног одељења на Златибору организо-
вано је такмичење, кроз које су, у при-
суству Нарцисе и чланова еколошке 
секције, ученици показали до сада сте-
чено знање у правилној селекцији от-
пада.Томе је претходило дружење са 
представницима КЈП ''Златибор'' Чаје-
тина и ЈКП ''Водовод Златибор'', који су 
их подсетили на неке од начина који 
могу допринети очувању планете. ''У са-
радњи са комуналним предузећем редов-
но спроводимо радионице и одлазимо на 
акције чишћења и стално са децом прича-
мо о томе. Верујем да су они то све усвоји-
ли и да утичу на своје родитеље, баке и 
деке. Сматрам да је веома битно млађем 
узрасту на време усадити еколошке на-
вике, јер једном погрешно усвојене на-
вике касније je тешко исправити'', истакла 
је наставница биологије Снежана Тучић.

Кроз разли чите акције, ра дионице 
и про јекте са децом представници КЈП 
''Златибор'' Чајетина подижу свест о 
очувању и побољшању животног окру-
жења целокупног друштва. 

''Дружење са децом поводом обе-
лежавања Дана планете Земље је само 
део активности које организујемо са 
децом школског узраста. С обзиром да 
смо у претходном периоду у овој, али 
и у протеклој школској години, орга-
низовали низ часова са тематиком се-
лекције отпада, одлучили смо да њи-
хово знање сада проверимо кроз ово 
такмичење. Морам да истакнем да има-
мо изузетно добру сарадњу са основ-
ном, али и средњом школом у Чаје-
тини, чији наставници и деца у стопу 
прате све наше активности, и да нам је 
њихова подршка драгоцена у свим ак-
тивностима, посебно када је увођење 
примарне селекције у питању. Осим 
тога редовно се одазивају акцијама 

уређења зелених површина, садњи 
цвећа, када год им то школске оба-
везе дозвољавају'', рекла је Драгана 
Росић, пи-ар КЈП ''Златибор'' Чајети-
на. Она додаје да заштита околине, 
осим рада са децом у школама, тре-
ба да буде  и део кућног, породичног 
васпитања како би се кроз неко вре-
ме формирале генерације које ће се 
понашати одговорно према живот-
ној средини.

Након такмичарског дела, у ос-
новној школи у Чајетини одржан је 
час на тему заштите животне сре-
дине. Представници КЈП ''Злати-
бор'' Вера Благојевић и ЈКП ''Водо-
вод'' Бојан Митровић су у сарадњи 
са наставницом биологије Зорицом 
Милосављевић реализовали преда-
вање о очувању планете, о значају 
воде и потреби да се правилно ко-

ристи и чува, правилном збрињавању 
отпада, са акцентом на правилну упо-
требу и одлагање пластике. Ученици-
ма је поново представљен начин раз-
врставања отпада код куће и школе и 
указано на опасност микропластике, 
посебно колико је она опасна за бебе и 
малу децу. Ученици су се активно укљу-
чивали у разговор и постављали број-
на питања о води и отпаду.

Едукација деце школског узраста од 
стране КЈП ''Златибор'' Чајетина о при-
марној селекцији отпада и рециклажи 
наставиће се и у наредном периоду, јер 
како кажу представници овог преду-
зећа, управо деца су њихови главни са-
везници у борби за бољу и очуванију 
животну средину.

ДАН ПЛАНЕТЕ ЗЕМЉЕ ОБЕЛЕЖЕН У ОШ "ДИМИТРИЈЕ ТУЦОВИЋ"

Школарци активни у борби 
за очуванију животну средину

ОБРАЗОВАЊЕ
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Пробој логораша из ло-
гора Јасеновац извр-
шен је 22. априла 1945. 

године. То је у Србији Дан 
сећања на жртве Холокау-
ста, геноцида и других жрта-
ва фашизма у Другом свет-
ском рату. Поводом овог 
дана, у библиотеци "Љубиша 
Р. Ђенић" у Чајетини одржан 
је Јавни час који су реализо-
вали ученици ОШ "Димитрије 
Туцовић" из Чајетине и Прве 
основне школе "Краљ Петар 
Други" из Ужица. Овај јавни 
час је настао на иницијативу 
наставнице историје Слађа-
не Кузељевић која ради у обе 
школе, уз свесрдну подршку 
наставнице српског језика 
Јагоде Јеремић Љубојевић.

„Имали смо прилику да 
погледамо два кратка фил-
ма о периоду и догађајима 
из Другог светског рата, за-
тим презентацију коју су из-
радиле ученице VIII-5 Нора, 
Јелица и Милица из Ужица, а 
чланови рецитаторске сек-
ције и ученици осмог разре-
да читали су одломке из тек-
стова са овом тематиком. Реч 
је о текстовима који говоре 
о осећањима свих оних који 
су кроз свој породични жи-
вот били учесници у овим 
немилим догађајима, а то 
су и писци који су нам речју 
све то пренели кроз време... 
Рекла бих да је деци поста-
ла омиљена песма „Крва-
ва бајка“, јер кроз њу умеју 
да развију емпатију и да са-
осећају са том децом која су 

страдала, а била су њиховог 
узраста“, рекла је Јагода Је-
ремић Љубојевић.

Овом приликом читани су 
одломци из романа, дневни-
ка и писама Данила Киша, Да-
вида Албахарија, Хилде Даич, 
Ане Франк, Десанке Макси-
мовић... 

„Веома је све емотивно и 
оставља велики утисак, ве-
рујем не само на мене него 
и на остале, поготово када 
прочитамо нешто што је ве-
зано за децу наших година 
и када замишљамо да смо у 
њиховој ситуацији. И не само 
тада, већ и сада се понављају 

исте грешке неких људи, јер 
не знају да цене то што је 
било у прошлости и мисле да 
је историја досадна, а кроз 
историју можемо да научимо 
много, да не понављамо исте 
грешке“, истакла је Јована Ку-
зељевић, ученица ОШ „Дими-
трије Туцовић“ Чајетина. 

Кроз презентацију о по-
чињеним злочинима учени-
ци су објаснили појам ан-
тисемитизма, холокауста, 
фашизма, све пропраћено 
текстом и документовано фо-
тографијама из логора смрти 
и писмима логораша. 

„Хтели смо да сликама до-
чарамо данашњи визуелни 
израз сећања на жртве Холо-
кауста, а уз пар речи те сли-
ке и објашњавамо. Желимо 
да се присетимо свих лоших 
ствари које су се десиле то-
ком Другог светског рата, да 
се грешке не понављају. Зато 
је историја мајка мудрости 
и учитељица живота“, објас-
нила је Милица Гавриловић, 
ученица ОШ „Краљ Петар 
Други'' Ужице. 

Министарство просвете и 
Завод за унапређивање об-
разовања и васпитања Ре-
публике Србије установили 
су репозиторијум ресурса 
посвећен култури сећања, 
са циљем пружања систем-
ске подршке наставницима 
и ученицима који реализују 
активности посвећене теми 
прошлих ратова, уз пијетет 
према жртвама свог, али и 
свих других народа.

ЈАВНИ ЧАС ПОВОДОМ ДАНА СЕЋАЊА НА ЖРТВЕ ФАШИЗМА

Млади знају да је историја  
учитељица живота

Марија Поповић

ОБРАЗОВАЊЕ
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КУЛТУРА

У организацији УГ „Зла-
тиборски круг“ из Чаје-
тине 22. априла одр-

жана је друга трибина под 
називом „Живот без на-
сиља“. Трибина се реализује 
у оквиру пројекта „Мост“ Са-
ветовалишта за младе са 
проблемима у понашању.

Реализација пројекта 
„Мост“ почела је пре пет ме-
сеци са циљем унапређења 
међусекторске сарадње у 
ресоцијализацији и пре-
венцији асоцијалног пона-
шања деце и младих. У окви-
ру овог пројекта отворено 
је  Саветовалиште за младе 
са проблемима у понашању, 
па одржана и друга трибина 
под називом „Живот без на-
сиља“. Гошће трибине биле су 
Слађана Вуловић, тренер КК 
„Рујно“ из Чајетине, и Даница 
Јевтић Шишовић, директорка 
КЦ „Златибор“ Чајетина.

„Сам спорт којим се ми 
бавимо је спорт самоодбра-
не где научимо, пре свега, 
контролу самих себе, а по-
том и осталих. Када научимо 
да контролишемо себе у том 
окружењу, онда можемо да 
се прилагодимо и окружењу. 
Ја сам се кроз 11 година, ко-
лико клуб постоји, сусрета-
ла са многим проблемима 
на које деца наилазе, како 
у школи тако и на улици. На-
стојали смо да кроз разго-
вор покушамо да решимо 
неке проблеме, да им се тре-
нер увек нађе ту да помог-
не, уколико не могу у својој 

средини да нађу некога коме 
би могли да се пожале, ис-
причају свој проблем. Увек 
сам налазила за сходно да их 
посаветујем да буду она еки-
па која ће се држати, да увек 
помогну једни другима и да 
се нађу једни за друге“, рек-
ла је Слађана Вуловић. 

Директорка КЦ „Златибор“ 
Даница Јевтић Шишовић об-
ратила се присутним учени-
цима виших разреда ОШ „Ди-
митрије Туцовић“ из Чајетине 
и Златибора из угла неког ко 
18 година ради у просвети, 
али и из угла  родитеља.

„Свако дете је индивиду-
ално, свака породица је по-
себна и оно што сам ја да-
нас желела да поделим са 
мојим бившим ђацима и са 

ђацима који нису учили у на-
шој школи него су ту дошли 
са стране, јесте то да науче 
да поделе... Врло тешко је у 
њиховим годинамато поде-
лити проблем са родитељи-
ма и  то је некако нормално, 
иако  је најбоље од свега; али 
увек има понеки наставник, 
неки тренер, неки друг, неки 
пријатељ, неко ко може по-
саветовати. Такође сам рек-
ла да би требало да покушају 
да погледају са друге стра-
не тог који прави проблем. 
Јер и они који праве пробле-
ме уствари привлаче пажњу, 
што је негде знак да им 
пажње (разумевања) фали“. 

Иза свакога од нас стоји 
нека прича која нас наво-
ди да будемо такви какве 

нас виде: жртве, насилници, 
можда миритељи или једни 
од оних скоро невидљивих. 
Због сваког младог бића које 
наилази на проблеме који 
им се у датом моменту чине 
нерешиви, управо су покре-
нуте трибине, као и Савето-
валиште за младе.

„У Саветовалиште се за 
ово време јавио одређен 
број и породица и младих 
који долазе преко педагош-
ко-психолошких служби из 
чајетинских школа. Има-
мо обавештење од члано-
ва тих служби да има пуно 
случајева деце са пробле-
мима у понашању. Покуша-
вамо да кроз овакве начине, 
кроз трибине, кроз промо-
цију (а ви нам пуно помаже-
те са својим извештајима) да 
разбијемо предрасуде, мо-
жда стидљивост и срам, како 
би се обратили и родитељи и 
деца у Саветовалиште“, каже  
Весна Белчевић, руководи-
лац Саветовалишта.

Најважније је, слажу се 
и организатори и учесни-
ци трибине, да деца схвате 
да за сваки проблем постоји 
решење и неко ко је спреман 
да помогне у његовом реша-
вању, како би даље кроз жи-
вот ишли самопоузданији и 
срећнији.

ОДРЖАНА ТРИБИНА ''ЖИВОТ БЕЗ НАСИЉА''

Разбити предрасуде и обратити се  
Саветовалишту за младе

Весна Белчевић, Даница Јевтић Шишовић и Слађана Вуловић
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У галерији Културног 
центра на Златибору 11. 
априла је одржана про-

моција књиге "Златиборе пи-
тај Тару", корисне публика-
ције у заједничком издању 
Туристичке организација 
Златибор, бајинобаштанске 
ТО ''Тара-Дрина'' и ЈП ''Наци-
онални парк Тара''. 

Овде је представљање 
отпочело сплетом песама 
дечјег хора са Златибора 
"Млађани грађани". Присут-
нима се затим обратио и по-
знати рефрен песме  ''Зла-
тиборе, питај Тару'' отпевао 
специјални гост промоције 
Слободан Мулина, који је 
својим гласом и ван граница 
Србије прославио ту чувену 
песму (насталу по стихови-
ма Михаила Ћуповића о не-
узвраћеној љубави).

Већ следеће вечери одр-
жана је промоција те књиге у 
Центру за посетиоце ''Наци-
оналног парка Тара'' у Баји-
ној Башти, такође уз прису-
ство великог броја гостију и 
медија.

На обе промоције при-
сутнима су се обратили ау-
тори књиге Синиша Спа-
сојевић, Ранко Милановић, 
Данијела Ћировић и Биља-
на Михајловић, као и пред-
ставници институција уз чију 
подршку је настала ова пу-
бликација Владимир Жива-
новић, директор Туристичке 
организације Златибор, Дра-
гић Караклић, директор НП 
Тара, и Обрад Павловић, ру-
ководилац сектора за тури-
зам у ТО “Дрина-Тара”.

Владимир Живановић је 
рекао да је ова двојезична 
књига настала као плод до-

бре сарадње ЈП “Национални 
парк Тара”, ТО “Тара-Дрина” 
и ТО Златибор која година-
ма траје у оквиру туристичке 

регије Западна Србија. – Ово 
је класична монографија из 
које могу да се науче многи 
митови, легенде, обичаји, ве-
ровања, специфичности ве-
зане и за Златибор и за Тару. 
Прве критике су позитивне 
и верујем да ће ова публика-
ција наићи на добар одзив, 
да ће бити све више нових 
издања и да ће се тиражи по-
већавати. Као и да ћемо на-
ставити добру сарадњу, јер 
ми у туристичкој регији За-
падне Србије послујемо ве-
ома добро и ово је још један 
искорак како би се још боље 
учврстиле везе између Зла-
тибора и Таре – казао је ди-
ректор ТО Златибор.

Синиша Спасојевић, за-
меник директора ТО “Та-
ра-Дрина” Бајина Башта и 
један од аутора, нагласио 
је да је ово књига за будуће 
генерације о којој ће се тек 
причати: – У књизи је можда 
мало романтично виђење 
наших легенди, старих зана-
та, прича о прошлости, кул-
турно-историјском наслеђу, 
о туризму. Када смо почели 

да пишемо књигу кренули 
смо пре свега од промоције 
туризма и са жељом да уве-
жемо наше две дестинације.

О томе како је књига на-
стала говорио је Ранко Ми-
лановић из ЈП „Национал-
ни парк Тара“, такође један 
од аутора: – Идеја је била да 

представимо традицију ово-
га краја, која се нажалост 
полако заборавља и све је 
мање људи који могу да гово-
ре о томе. Основни циљ нам 
је да то представимо на један 
питак начин и ја сам стално 
инсистирао да направимо 
нешто као ''Политикин за-
бавник'', тако да све генера-
ције могу да читају. Мислим 
да смо то и добили.

Веома занимљиве и еду-
кативне текстове, који до-
носе обиље информација о 
Тари и Златибору, приредила 
је Данијела Ћировић, тури-
стичка новинарка из Београ-
да која каже да је радећи на 
књизи много научила о овом 
подручју и нашој традицији: 
– Имамо две важне ствари 
које се везују за Бајину Башту 
и за Златибор. ''Дринска ре-
гата'' и сплаварење су тра-
диција Бајине Баште, али се 
недовољно зна да је та тра-

диција заправо настала из 
потребе тамошњег станов-
ништва да се баве одређе-
ном делатношћу и да зара-
де новац превозећи грађу. 
Такође, слична прича је и са 
''Пршутијадом'' на Златибору. 
Нико није смишљао нове ре-
цепте у циљу неких специја-
литета, већ је то била по-
треба да се сачува храна за 
зимски период, за дане када 
су ниске температуре и када 
нема толико хране у околи-
ни.

Први утисак на читаоца 
остављају изузетне илустра-
ције Биљане Михајловић, 
која наводи да је илустро-
вање овакве књиге био пра-
ви изазов. – Људи супер реа-
гују и стичемо утисак као да 
је било потребно да се на-
прави традиционална књи-
га у овом времену када све 

брзо пролази и када се брзо 
заборавља. Ова књига је у 
ствари освежење, јер је ван-
временска, добра и за младе 
генерације, а и за старије да 
се подсете.

Судећи по првим реак-
цијама, књига ''Златиборе, 
питај Тару'' биће радо читана 
као права породична књига с 
обзиром да осликава сву ле-
поту целокупне српске тра-
диције, наслеђа и јединстве-
не природе, закључили су 
аутори. Књига је и својевр-
стан водич свим љубитељи-
ма ове две планине, јер ће 
уз њу читаоци лако наћи пут 
до места које треба посети-
ти: до Стопића пећине, водо-
пада у Гостиљу, Музеја ''Старо 
село'' у Сирогојну, до Перућ-
ца, Бањске стене, манастира 
Раче...

ПОДУХВАТ КОЈИ ЈЕ ПОВЕЗАО ЗЛАТИБОР И БАЈИНУ БАШТУ

На представљању књиге  
''Златиборе, питај Тару'' и Мулина запевао

КУЛТУРА

Владимир Живановић

Синиша Спасојевић

Ранко Милановић
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Један од најпризнатијих 
српских писаца Влади-
мир Пиштало представио 

је 30, марта своју нову књи-
гу "Песма о три света" у Кул-
турном центру на Златибору. 
Препозната је врло брзо од 
критике као важан роман и 
пустоловни, који и нису тако 
чести на нашој књижевној 
сцени. Радња је смештена 
између 17. и 18. века и. пре-
ма речима аутора, на неки 
начин је споменик жене из 
тог доба.

"Истовремено је књи-
га космополитска али и ан-
тиколонијална, то нису исте 
ствари. Кад кажемо космо-
политски – то је радост раз-
ноликости света – а анти-
колонијална – противљење 
једној верзији тога да се 
живи на један начин, да се 
зна на један начин и све се 
то пролама кроз личност 
ове жене. Тема је о двостру-
кој отмици, њу су прво отели 
арапски гусари, затим су је 
ослободили људи из Амери-
ке, па је отимају Индијанци. 

Тако да је она два пута била 
робиња и сваки пут када је 
заробе па ослободе деси се 
један масакр, и то су приче 
које су описане овде. С јед-
не стране, прича је веома 
жива и динамична, а са дру-
ге је и филозофска. Тако да 
ја не бих знао да вам кажем 
да ли је љубавна или аван-
туристичка или филозоф-
ска или феминистичка, ипак 
мислим да је све то заједно“, 
рекао је Владимир Пиштало, 
аутор књиге.

Осим аутора, на промо-
цији књиге говорио је и пи-

сац Ненад Шапоња у име из-
давача "Агора" из Новог Сада 
који оцењује да овај роман 
стоји раме уз раме са најзна-
чајнијим светским писци-
ма, да је књига која се ретко 
појављује и да је другачија 
од свега у савременој про-
зи. "То је књига која мења 
наше мишљење о том добу, 
о нашој властитој историји. 
Истовремено, ово је при-
ча о једној жени, о ропству, 
о болу, о издаји и о разли-
читим световима, о моменту 
када је свет постао целовит, 
када се глобализовао. Наи-

ме, десетак веома турбулент-
них година, односно пусто-
ловни роман који траје. Али 
није само то, овај роман има 
много слојева, много прича и 
мада се бави неким прошлим 
историјским временом мно-
го говори о данашњем све-
ту, а притом је писан једно-

ставно, глатко, као музички 
комад“, каже Ненад Шапоња, 
књижевни критичар.

Писац Пиштало је за 
нови роман добио награде 
„Бескрајни плави круг” и „Др 
Шпиро Матијевић”, а био је и 
у ужем избору за „НИН”-ову 
награду и за признање „Бео-
градски победник”. 

ПРОМОЦИЈА НОВОГ РОМАНА ВЛАДИМИРА ПИШТАЛА НА ЗЛАТИБОРУ

''Песма о три света'' другачија  
од свега у савременој прози 

КУЛТУРА

У Културном центру на 
Златибору Светски дан 
књиге обележен је 23. 

априла промоцијом прва 
три тома књижевно-исто-
ријских и есејистичких дела 
Милорада Павића.

Првим томом од три књи-
ге приређивача Саве Дамја-
нова, у сарадњи са Народ-
ном библиотеком Србије и 
Културним центром Војво-
дине, започет је трого-
дишњи капитални пројекат 
објављивања сабраних дела 
књижевно-историјских сту-
дија и есејистике Милорада 
Павића, које нису објављи-
ване протеклих 30 година. 
Укупно ће бити објављено 
девет књига. 

''Овај први том се састоји 

од његових синтеза ''Исто-
рија српске књижевности 
барокног доба'', ''Историја 
српске књижевности класи-

цизма'' и ''Историја српске 
књижевности предроман-
тизма'' и то су синтезе вели-
ких епоха у нашој књижев-

ности и култури. Ми смо већ 
за ову годину урадили прву 
књигу другог кола и то је 
студија о Гаврилу Стефано-
вићу Венцловићу, нашем пр-
вом великом барокном пис-
цу. Изаћи ће још две књиге 
– студија Војислава Илића о 
руском песништву и студија 
о песничкој породици Илић, 
наш план је да то друго коло 
изађе до Сајма књига'', ре-
као је професор емеритиус 
др Сава Дамјанов, приређи-
вач. Он је оценио да је огро-
ман значај овог пројекта и 
да се књиге могу проучава-
ти као академски уџбеници. 
Такође сматра да дела наших 
кључних писаца и научника 
треба да имамо и у дигитал-
ној форми.

Промоција три тома дела  
Милорада Павића на Златибору

Владимир  Пиштало 
и Ненад Шапоња
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У Библиотеци „Љубиша 
Р. Ђенић“ у Чајетини 16. 
априла је представље-

на књига „О беседништву и 
реторици“ Мирјане Стакић, 
објављена крајем прошле 
године у издању Педагошког 
факултету у Ужицу.

Монографија „О бесед-
ништву и реторици“  Мирја-
не Стакић може имати ши-
року примену ако се има у 
виду значај говорништва у 
нашем друштву и свакодне-
вици, књига за којом се може 
посегнути из знатижеље, али 
и потребе за бољим снала-
жењем у животним ситуа-
цијама на било ком пољу 
када је потребно показати 
говорно умеће.

„Скоро десетак годи-
на предајем предмет који 
се зове реторика на Педа-
гошком факултету и једно-
ставно јавила се потреба да 

својим студентима пружим 
што квалитетнију литерату-
ру и извор одакле ће моћи 
да пронађу оно што их ин-
тересује, да усаврше своје 
умеће говора које је јако 
важно за професију коју су 
одабрали. Књига ''О бесед-
ништву и реторици'' резул-
тат је истраживања и рада 
који је трајао више од че-
тири године, тако да се све 

што је објављено код нас у 
Србији о реторици о бесед-
ништву може наћи у литера-
тури ове књиге“, каже проф. 
др Мирјана Стакић. 

Педагошки факултет у 
Ужицу традиционално ор-
ганизује беседничке вечери 
где студенти говоре беседе 
које сами припремају веж-
бајући на часовима ретори-
ке како да их напишу и казују 
на најбољи могући начин. О 
тим вечерима Мирјана Ста-
кић каже да остављају вео-
ма јак утисак и на публику и 
на учеснике.  

„Мени као професору је 
јако интересантно колико 
они на самом почетку имају 
неку врсту неверице у своје 
способности и тај преобра-
жај који доживе на крају не 
само да позитивно изненади 
мене, већ изненади и њих. 
Они нису свесни тога как-

ве потенцијале имају и как-
ва снага се налази у сваком 
од нас“. 

Добар говор би треба-
ло да буде ослобођен би-
рократског жаргона, хва-
лоспева, баналних фраза, 
непотребних туђица и при-
том прилагођен време-
ну, простору и слушаоцима, 
рекла је, између осталог, ау-
торка промовишући своју 
књигу: „Рецимо, ја бих пре-
поручила онима које инте-
ресују беседе и беседништво 
једног изванредног бесед-
ника који се зове Милош Ве-
син. Реч је о теологу, а ње-
гове беседе су духовне, али 
говори о савременим тема-
ма које су прожете право-
слављем и духовношћу“. 

КУЛТУРА

ПРЕДСТАВЉЕНА КЊИГА ''О БЕСЕДНИШТВУ И РЕТОРИЦИ''

Значај говорног умећа  
у нашој свакодневици  

На сцени Дома култу-
ре у Чајетини 12.априла 
је одиграна  монодра-

ма ,,Ненаписана писма", пре-
ма тексту Милкице Милетић, 
причи инспирисаној ликом 
сликарке и хероине Надежде 
Петровић. Улога ове јунакиње 
поверена је глумици Вањи 
Милачић.

Књижевница Милкица 
Милетић, инспирисана слоје-
витом личношћу знамените 
српске сликарке, хуманисте и 
родољуба Надежде Петровић, 
оживела је њен лик у свом 
тексту „Ненаписана писма“ 
покушавајући да приближи 
својим савременицима једно 
време у којем жени није било 
нимало лако да се бори  за 
равноправан положај  умет-
ника у тадашњој Србији и у 
ондашњим политичким пре-
вирањима, уз све своје емо-

тивне и уметничке недоумице.  
"Оно што је Надежда Пе-

тровић говорила онда када је 
говорила, дакле пре 150 годи-
на, те речи су актуелније да-
нас него тада што су биле, 
нажалост. Јер она је тада го-
ворила о положају уметника 
у Србији, о положају жене, од-
носно о самим почецима не-
ког залагања за жену, за рав-
ноправност, за њен положај 
у друштву... Оно по чему је 
она била драгоцена је то што 
је почела једну мисију коју 
на пример моја ћерка данас 
живи, као и по осталим ства-
рима које о њој знамо. Њена 

сликарска заоставштина, то 
што је била ратни херој, бол-
ничарка, једна жена која је 
била  високоумна, јако храбра 
и одважна и за оно и за ово 
време", прича глумица Вања 
Милачић.

Ова монодрама игра-
на је широм Србије, као и у 
иностранству, а њена посеб-
ност огледа се и у томе што је 
крајем прошле године била 
одиграна у згради УНЕСКА у 
Паризу.  "То је једно драго-
цено искуство. Ја не знам да 
ли је ико имао ту привиле-
гију да игра у згради УНЕ-
СКА у Паризу, са преводима 

на енглески и француски, за 
неке људе који апсолутно не 
да никада нису чули за Наде-
жду, већ ни за Србију, тако да 
је и то било јако драгоцено. 
Након тога на пријему који је 
приредила француска амба-
сада прилазили су људи из 
разних делова света који су 
се заинтересовали за Наде-
жду, за то ко је она била, за 
њено слликарство и све што 
нису знали, и сви до једног 
су понављали реченицу: Да, 
и ми имамо једну такву." 

„Срећан је народ коме се 
догоди таква жена као што 
је Надежда Петровић. Њене 
слике су живе, њене идеје су 
свеже, она је звезда и инспи-
рација свим будућим генера-
цијама“, рекла је књижевница 
Милкица Милетић.У овим вре-
менима таква звезда водиља 
више је него потребна.

МОНОДРАМА ''НЕНАПИСАНА ПИСМА'' У ДОМУ КУЛТУРЕ У ЧАЈЕТИНИ

Драгоцена мисија сликарке  
и хероине Надежде Петровић

Мирјана Стакић
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Дуо драма о живо-
ту принца Ђорђа Ка-
рађорђевића, интри-

гантне и трагичне личности 
српске династије, изведе-
на је 3. априла у Културном 
центру на Златибору. Писац 
текста Урош Чупић водио се 
мемоарима ''Истина о моме 
животу", чији је аутор принц 
Ђорђе. Представу је режи-
рао Михаило Лаптошевић, а 
играју Александар Стојић и 
Владимир Тешовић. 

Идеја за представом ја-
вила се у доба корона виру-
са док је млади глумац Алек-
сандар Стојић читао књигу 
"Истина о моме животу", која 
је аутобиографија принца 
Ђорђа.

"Представа говори о тим 
најтежим тренуцима у њего-
вом животу и осликава мо-
менат када је он доспео у То-
поницу 1926. и све до 1941. 
када су га Немци ослободи-
ли и понудили му да поста-
не намесник краљ окупиране 
Србије. Он је то одбио и тра-
жио је да живи слободан и у 
миру, без да се петља у било 
какве сфере осим друштве-
них које су биле неизбежне. 

Представа га представља у 
неком тужном светлу, мучном 
за њега и све те моменте које 
је он пролазио тако сам, а ја 
волим да кажем да је то чо-
век који је жудео за љубављу, 
за загрљајем како очинским 
који му је преминуо, тако и 
братским који га се одрекао 
и свих оних који су га напу-
стили", рекао је глумац Алек-
сандар Стојић.

Представа говори о 16 
година живота проведених 
у психијатријској установи у 
Топоници. Глумац каже да је 
историјско-драмско едука-
тивног карактера и да људи 
углавном мењају мишљење о 
принцу, с обзиром да се еки-

па труди да га представи као 
хероја, јер је принц Ђорђе 
написао у књизи да није бо-
лестан.

''Код свих који су погледа-
ли, а који се нису удубљива-
ли, итекако мења мишљења.  
Од аплауза до суза, зависи 
како кога погоди. Још увек 
постоје живи сведоци Ђорђа 
који су се нашли у публици и 
упутили нам позитивне ко-
ментаре. Представа, иначе, 
није наша фикција, бавили 
смо се истраживањем доку-
мената који су нађени и те 
брошуре су коришћене у из-
ради материјала, с тим што 
смо ми користили мемоа-
ре "Истина о моме животу". 

Рађена је на моју личну ини-
цијативу док сам читао тај 
роман и тако читајући сам 
схватио да бих можда могао 
и да кажем нешто о том чо-
веку, јер сам осетио јаку ем-
патију и повезаност са њим, 
прво као особа, а онда и као 
глумац радећи овај лик. Овај 
позоришни комад живи ско-
ро пола године, релативно је 
млад и желимо му дуг живот''. 

Доктора у представи игра 
Владимир Тешовић, костимо-
граф је Петра Фотез, а млади 
глумац Стојић каже да му је 
драма помогла да себе пред-
стави у глумачком свету и да 
је веома дирнут реакцијом 
публике.

ДУО ДРАМА ОДИГРАНА НА ЗЛАТИБОРУ

Истина о животу принца  
Ђорђа Карађорђевића 

Александар Стојић

Један од важнијих задата-
ка Културног центра ,,Зла-
тибор“ јесте да најмлађим 

суграђанима усади култур-
не навике тако што ће учи-
нити да култура буде до-
ступна свима. У протеклом 
периоду организовано је 
више пројекција, како црта-
них филмова, тако и филма 
,,Златибор, планина богова“, 
захваљујући Туристучкој ор-

ганизацији. За децу из Мач-
ката, Шљивовице, Криве 
Реке, Сирогојна, Рожанства, 
Љубиша и Јабланице орга-
низован је превоз до Дома 
културе у Чајетини и Кул-
турног центра на Златибору. 
Основци су видели како се 
пушта филм, шта се може ви-
дети у галерији и обновили 
знање о Златибору, Милун-
ки Савић и Надежди Петро-

вић, примереном понашању 
у установама културе и до-
били инспирацију за часо-
ве ликовног посетивши из-
ложбу ,,Скулптуре и кругови“ 
Драгана Батинића. 

Уз сав едукативни про-
грам забавили су се уз црта-
не филмове у биоскопским 
салама. Посебну прилику, 
овог пута, имали су ученици 
у Мачкату, у чијој је  школи, 

у организацији Културног 
центра, гоствала опера за 
децу ,,Цврчак и мрав“, коју 
је реализовало Удружење 
уметника ,,Високо Ц“.

План је да се са оваквим 

активностима настави и на-
редне школске године, јер 
учећи најмлађе да је свет 
уметности важан сегмент 
сваког продуховљеног бића, 
стварамо бољи свет.

Култура доступна свој деци

КУЛТУРА
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Изложба Драгана Бати-
нића „Скулптуре и кру-
гови“ отворена је 13. 

априла у галерији Културног 
центра Златибор. Изложбу 
је отворила Јелена Глоговац 
Савић, мастер сликарства из 
Гацка, која је поздравила при-
сутну публику и аутора који 
први пут излаже своја дела на 

Златибору: „Он користи мате-
ријале који су одбачени и даје 
им нови живот, али то ради на 
такав начин да добијају један 
потпуно другачији смисао, у 
неку руку само њему јасан. 
Има велику страст ка раду и у 
исто време жели пуно да каже 
и у камену и у објектима, од-
носно круговима које ради, а 
и о сликама“.

Изложба „Скулптуре и 
кругови“ је дијаметрално 
различита једна од друге. 
Аутор је за израду скулпту-
ра користио чувени херцего-
вачки камен који му је вечи-
та инспирација и материјал 
коме се радо враћа. Фор-
ма круга је такође веома за-
нимљива аутору који ће јој 
се сигурно враћати и у бу-
дућности, али у неком дру-
гом контексту.

„Имам осећај да се могу 
изражавати у више разли-
читих материјала на друга-
чији начин. Детаљним изу-
чавањем та веза између два 
супротна правца се може уо-
чити. Овако наизглед и нема 
неке блискости, јер су круго-
ви плод истраживања у от-

падном материјалу, док су 
камене скулптуре плод мог 
поднебља, читава Херцего-
вина је пуна камена тако да 
сам испекао тај занат у каме-
ну“, каже аутор изложбе Дра-
ган Батинић.

Ова изложба први је ре-
зултат сарадње Културног 
центра Златибор и херце-
говачког удружења ''Коло'', 
чији су представници Дра-
жен Милић из Требиња и 
Даница Јевтић Шишовић ис-
казали велико задовољство 
и радост свих љубитеља и 
неговатеља уметности оба 
краја због почетка овог вида 
сарадње.

„Многи уметници из Тре-
биња били су наши гости 
и стекли смо лична прија-

тељства са њима. Родила се 
идеја о сарадњи Културног 
центра Златибор Чајетина 
и удружења ликовних умет-
ника „Коло“ из Требиња. Ви-
девши њихов изузетан рад 
и њихове колоније, ми смо 
пожелели да и ове наше 
златиборске обогатимо и 
унапредимо. Тако смо пот-
писали споразум о сарадњи, 
са жељом да ове године на 
нашим колонијама у Кривој 
Реци и Трнави главни гости 
буду уметници из Требиња“, 
рекла је Даница Јевтић Ши-
шовић, директорка Култур-
ног центра Златибор Чаје-
тина. 

Изложба ће моћи да се 
погледа до 8. маја.

САРАДЊА КУЛТУРНОГ ЦЕНТРА ЗЛАТИБОР И УДРУЖЕЊА ''КОЛО'' ИЗ ТРЕБИЊА

Скулптуре од херцеговачког камена

У Културном центру Зла-
тибор реализују се, из-
међу осталих, радиони-

це трубе за децу која имају 
искуства, али и за потпуне 
почетнике. А оно што је ка-
рактеристично за наш пла-
нински центар – за радиони-
це се пријављују и туристи. 

Радионице трубе у Кул-
турном центру Златибор 
води учитељ трубе Драган 
Порчић. Међу полазницима 
има деце која већ имају ис-
куства у свирању овог тра-
диционалног српског ин-
струмента, али и оних која 
су почетници и уче све: од 
поставке прстију на дугмад 
инструмента, правилног др-
жања трубе до, наравно, 
удахњивања звука у њу.

„Акценат је на традици-
оналној трубачкој музици, а 

деца у будућности могу доћи 
у додир и са још неким сти-
ловима музике. Ту су деца од 
пет година до 13 или 14 го-
дина. Неко већ има искуства, 
а неко остварује први кон-
такт са инструментом“, каже 
Порчић.

Међу полазницима је 
Емилија Јочић, која већ има 
претходног искуства и по-

хађа наставу намењену овом 
инструменту. „Још као вео-
ма мала сам имала жељу да 
свирам трубу, али ми нико 
од васпитача није веровао 
да ћу то остварити. Онда 
сам једном свирала на тргу 
у Ужицу. Имала сам прилику 
да свирам са оркестрима Ра-
дише Витезовића и Мирољу-
ба Кремића“, каже Емилија.

У зависности од показа-
ног интересовања и талента 
за овај дувачки инструмент 
зависиће и даљи рад са за-
интересованом децом током 
радионица које ће се одвија-
ти и у наредном периоду. За 
крај радионице, деца су од-
свирала химну златиборског 
краја „Златиборе, мој зеле-
ни боре“.

НА РАДИОНИЦАМА У КУЛТУРНОМ ЦЕНТРУ ЗЛАТИБОР

Трубу уче да свирају и деца и туристи

Драган Батинић

КУЛТУРА
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Планинарски клуб ''Тор-
ник'' наставио је са 
успешним радом и у 

овој години, а поред осталих 
планинарских акција исти-
че се и организација велике 
трке ''Небески висови'' која 
је 20. априла одржана у Ја-
бланици. 

Ово такмичење пред-
ставља прво коло Национал-
не серије у овој дисциплини, 
познатој и као ''скај ранинг''. 
На трци су учествовали нај-
бољи такмичари из Србије, 
а садржала је две стазе. Так-
мичења у небеском трчању, 
које изискује велике напо-
ре, и раније су одржавана 
на Златибору, а овога пута је 
домаћин био Планинарски 
клуб ''Торник'' у селу Јабла-
ница. 

– Имали смо две стазе, 
плаву и црвену која је при-
лично јака стаза и бодова-
ла се за шампионат Србије. 
Први пут смо се опроба-
ли као самостални органи-
затори овакве трке. Пла-
нинарски савез Србије је 
препознао наше могућно-
сти и дали су нам прилику 

да се покажемо. Трка се сим-
болично зове ''Небески ви-
сови'', јер је ово такмичење 
небеско трчање и због ових 
наших јабланичких брда смо 
је тако назвали – каже Марко 
Џамбасовић из ПК ''Торник'' 

и додаје да су утисци одлич-
ни и са стране учесника и са 
стране домаћина: 

– Лепа прича и сви смо 
задовољни, такмичари се 
захваљују и већ су изразили 
жељу да дођу и следеће го-

дине.  Можда се у будућности 
направи неки бренд од тога 
и тада ће бити све озбиљ-
није. Време је послужило и 
то је била најбоља ствар, јер 
су сви могли да виде какав 
је уствари прави Златибор.  

Трка ''Небески висови'' је 
прво коло Националне се-
рије у небеском трчању, од-
носно ''скај ранингу''. У про-
граму су биле две стазе са 
укупно 250 такмичара, од 
којих је 115 трчало у окви-

ру такмичења Планинарског 
савеза Србије. Тежа, црвена 
стаза намењена сениорима 
дуга је 21 км са 1.400 метара 
кумулативног успона. Води-
ла је преко врхова Љуљаш, 
Орлић, Јелова гора, Торник 
и Лиска. Лакшу, плаву стазу 
походили су јуниори, ветера-
ни и рекреативци, а дугачка 
је 10 км са 500 м успона пре-
ко врха Ком, превоја Присад, 
такође преко Љуљаша и Ор-
лића уз повратак кроз засе-
оке Божановићи и Дидано-
вићи. Старт и циљ обе трке 
био је код школе у Јаблани-
ци која је на 835 мнв.    

У сениорској конкурен-
цији прво место код мушка-
раца је освојио Славко Па-
нић из ПК ''Победа'' Београд, 
који је трку завршио за два 
сата два минута и 55 секун-
ди. У женској конкуренцији 
победила је Мина Косановић 
из ПК ''Тара'' Бајина Башта са 
два сата 19 минута и три се-
кунде. У екипној конкурен-
цији победила је ''Тара'' из 
Бајине Баште, а на подијуму 
су били и ''Железничар'' из 
Инђије и ''Мосор'' из Ниша. 

''НЕБЕСКИ ВИСОВИ'' И ДРУГЕ АКТИВНОСТИ НАШИХ ПЛАНИНАРА

ПК ''Торник'' успешан  
у акцијама и такмичењима

СПОРТ
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Један од успешних српских 
такмичара у овој дисци-
плини је Златиборац Нико-
ла Илић који није могао да 
учествује у Јабланици, а од 
домаћих представника нају-
спешнији је био Драган Нин-
чић који је освојио треће ме-
сто у конкуренцији ветерана. 
Трку је пратила и селекторка 
Србије у ''скај ранингу'' Сне-
жана Ђурић, она ће одабра-
ти састав за трку Светске се-
рије у октобру у Словенији, 
као и за Светско првенство 
у Шпанији наредне године. 

Стазе су маркиране са 
ознакама које помажу тр-
качима да прате пут, а има-
ли су задатак и да про-
нађу контролне тачке како 
би сви прошли истом ста-
зом. Из предострожности су 
били спремни и припадни-
ци Горске службе спасавања 
и Дома здравља из Чајети-
не.У организацији догађаја 
и на услузи свим такмичари-
ма било је више од 30 чла-
нова и пријатеља Планинар-
ског клуба ''Торник''. Следећа 
трка националне серије одр-
жаће се на Столовима и Гочу 
22. јуна, а у календару такми-
чења су још и Тара, Сува пла-
нина и Ртањ. 

Чајетински клуб је офор-
мио и тим за лигу Србије у 
трекингу, нешто лакшој тр-
качкој дисциплини, у коме 
ће бити пет тркача: поме-
нути Драган Нинчић, Радо-

ван Нинчић, Матија Рибаћ, 
Надежда Зечевић и Тамара 
Николић. Трекинг лига Ср-
бије има седам кола и ово 
ће бити прво учешће Тор-
ника у овој дисциплини. На-
ставља се и са такмичењем у 
планинској оријентацији, а 
једно коло ове лиге која по-
чиње у мају биће одржано 
поново на Златибору, у сеп-
тембру. Тројица чланова ПК 

''Торник'' су прошле сезоне 
постали прваци Србије за ју-
ниоре, па су били и чланови 
репрезентације на Балкан-
ском првенству које је јесе-
нас одржано на Златибору. 

Торник своје активно-
сти сада организује у новим 
клупским просторијама у 
згради код стадиона ''Швај-
царија''. – Услед рушења те 
зграде у Чајетини, у којој 

смо били претходних годи-
на, јавила се потреба за но-
вим просторијама. Општи-
на нам је изашла у сусрет са 
овим простором који је нов 
и лепо сређен. Овде нам је 
део опреме и овде одржава-
мо састанке, договарамо се 
за такмичења и припремамо 
акције, а можемо да угости-
мо и посетиоце и сараднике.  

ПК ''Торник'' је у 2024. го-
дини имао 11 акција међу 
којима су углавном биле ста-
зе у општини Чајетина, али 
се ишло и на Суву планину, 
Овчар Бању, Ваљево... У пла-
ну су и озбиљније акције, по-
пут прошлогодишњег успона 
на врх Олимпа. 

– За лето припремамо 
добре високогорске акције. 
Опробаћемо се први пут 
клупски у експедицији на Ал-
пима. Прво ћемо ићи на До-
ломите, врх Пиц Бое (3.152м), 
а после тога идемо Гран Па-
радизо (4.061м), највиши 
врх Италије. Ја сам био пре 
две године, па да пробамо 
клупски да направимо тај 
корак. Ићи ће девет чланова, 
међу којима су неки који су 
већ били на овим врховима 
и на Мон Блану – каже Мар-
ко Џамбасовић, председник 
ПК ''Торник'' који је у прет-
ходној години учествовао и у 
обележавању Европског пе-
шачког пута и ''Виа Динари-
ке'' на територији општине 
Чајетина.

КУЛТУРА

Марко Џамбасовић у новим просторијама клуба
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Чајетински параатлети-
чар Александар Ради-
шић освојио је друго 

место на Отвореном првен-
ству Хрватске у Пули у дис-
циплини бацање чуњa. Ради-
шић је поправљањем личног 
рекорда дошао до тренутно 
петог резултата на свету и 
допринео је да у Пули српска 
репрезентација освоји све 
три  медаље. Добар резул-
тат је показатељ доброг рада 
који је усмерен ка Парао-
лимпијским играма које ће 
се одржати од 28. августа до 
8. септембра у Паризу.

Традиционално учешће 
на ''Кроација опену'' и при-
преме у Медулину за Ради-
шића су овог пролећа биле 
веома успешне.Златиборац је 
чуњ бацио 33,07 метара што 
је било довољно за освајање 
сребрне медаље, и то је тре-
нутно пети резултат на свет-
ској ранг листи. 

– Презадовољан сам ре-

зултатом самим тим што сам 
померио свој лични рекорд 
за 119 цм и освојио друго ме-
сто. Сам резултат говори да су 
базичне припреме које смо 
тренер Ивана Зубер и ја оба-
вили на Златибору прошле 
без повреда и болести, што 
је најбитније, и колико смо 
напредовали кроз тај пери-
од. Ово је било прво такми-
чење и нисмо се конкретно 
спремали у смислу смањења 
тренинга него смо ишли из 
пуног обима, јер наш главни 
циљ су Параолимпијске игре 
у Паризу – каже српски ре-
презентативац са Златибора. 

Србија је остварила над-
моћан наступ на међународ-
ном такмичењу у Пули, где је 
великан овог спорта Жељко 
Димитријевић био први, а 
Филип Граовац трећи. – Кон-
куренција је била изузет-
но јака, морам да нагласим 
да ми из Србије полако пре-
узимамо примат у овој дис-

циплини, јер смо сва тројица 
заузели постоља. Жеља моја 
и мојих колега из репрезен-
тације је да три заставе Ср-
бије засијају у Паризу. Иде-
мо степеник по степеник, ко 
буде најбољи физички и пси-
хички, он ће и победити.

Радишић се захвалио 
свима који му помажу у при-
премама, пре свих општини 
Чајетина и локалним јавним 
и приватним предузећима: – 
Велики утицај у свему је имао 
''Физио Златибор'', који ми 
помаже у опоравку између 
јаких тренинга. Новитет који 
смо мој тренер и ја убацили 
ове године је хипербарична 
комора у хотелу ''Букет''. Све 
то је одиграло велику улогу 
у оваквом мом стању и хва-
ла им на томе. Склопили смо 
одличан тим људи, имамо од-
личне услове. На пример, из-
узетно нам је значило што 
смо бацачке тренинге зимус 
обавили у ТРК ''Златибор'', јер 

нисмо могли напољу да ради-
мо. У хотелу ''Олимп'' имамо 
теретану и све добро функ-
ционише.

Пре највеће светске смо-
тре спортиста, пред Ради-
шићем ће бити првенство 
Србије у јуну, након којег ће 
уследити достизање жеље-
не форме за Париз. На 27. от-
вореном првенству Хрватске 
учествовало је 112 такмича-
ра из 14 земаља на стадио-
ну ''Веруда'' у Пули. Радишић 
је у групи спортиста који су 
обезбедили олимпијски пла-
сман, те нема потребе за 
учешћем на Светском првен-
ству у Кобеу у Јапану, где ће 
још чланова репрезентације 
Србије покушати да се пласи-
ра у Париз.

ДОБАР ЗНАК ПРЕД ПАРИЗ

Радишић поправио лични рекорд

СПОРТ

Чајетински школарци 
освојили међуокружно 
такмичење у футсалу

Ученици основне школе ''Димитрије Туцовић'' освоји-
ли су прво место на Међуокружном школском так-
мичењу у футсалу и тако направили велики успех 

пласманом на републичко такмичење. На турниру у 
Аранђеловцу чајетински тим је дошао до трофеја по-
бедом против домаћина у финалу са 6:4. Ово је трећи 
освојен ранг након што је био најбољи и на општинском, 
а потом и окружном такмичењу.

Екипу је водио наставник Стеван Стојановић, а игра-
ли су ученици седмог и осмог разреда: Стефан Ахметовић, 
Урош Милинковић, Вук Младеновић, Марко Младеновић, 
Стефан Токовић, Јован Лечић, Срђан Марјановић, Лука 
Ћалдовић и Иван Луковић. Републичко финале у футса-
лу, на коме ће школа ''Димитрије Туцовић'' први пут уче-
ствовати, одржаће се у мају у Новом Саду

Баскеташи ''Златибора'' 
одиграли први турнир 
после дуге паузе

Баскет екипа ''Златибор 3х3'' ушла је у полуфинале 
турнира БГ 3x3 лиге у Београду, што је био први на-
ступ на неком такмичењу још од августа прошле го-

дине. На осмом турниру београдске лиге, која се одржава 
у дворани на Савском насипу на Новом Београду, ''Злати-
бор 3х3'' је такмичење почео из квалификација, јер због 
обавеза играча у кошаркашким тимовима нису наступа-
ли током ове баскеташке сезоне. Екипи из Чајетине ово 
је био први турнир после осам месеци и играња фина-
ла на Купу Србије које је одржано на Златибору у августу. 

''Златибор 3х3'' је наступио у познатом саставу: Бош-
ко Чорбић, Ратко Арсовић, Александар Арсовић, Стефан 
Тртовић.
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Бронзани месец квалификационих турнира
Април је месец који је био посвећен званичним бодовним так-

мичењима, где су полетарци, пионири и наде имали наступе на 
Првенству региона и Првенству Србије, а кадети, јуниори и сени-

ори на Куп-у региона.
Три бронзане медаље освојне су у категорији ката, на Првенству 

региона у Чачку, а Ђурђа Марић, Анђелија Аћимовић и Ђорђе Ива-
новић су представљали клуб на Првенству Србије у Младеновцу.

На Куп-у региона бронзом се окитила Вања Мићић у категорији 
борби кадеткиња појединачно и она је изборила пласман на Куп Ср-
бије који ће се одржати у мају.

ИЗДАВАЧ: Control Dizajn Studio, Ужице ГЛАВНИ И ОДГОВОРНИ УРЕДНИК: Огњен Симић
РЕДАКЦИЈА: Мирјана Ранковић Луковић, Данка Миловановић ШТАМПА: Графос, Ужице ТИРАЖ: 1.500 примерака

КОНТАКТ: 064 244 54 39, ctrl.dizajn@gmail.com
CIP -  Каталогизација у публикацији, Народна библиотека Србије, Београд, 352(497.11)

ЗЛАТИБОРСКЕ вести / главни и одговорни уредник Огњен Симић. - 2015,  бр. 1-     . - Ужице : Control Dizajn Studio, 2015-     
(Ужице : Графос). - 30 cm, ISSN 2406-2405 = Златиборске вести, COBISS.SR-ID 213942284

Кошаркаши ''Златибора 
Голд гондоле'' заврши-
ли су сезону са два по-

раза од ''Подгорице'' у чет-
вртфиналу НЛБ АБА 2 лиге. 
Чајетински тим је наишао на 
много спремнијег противни-
ка и није оправдао улогу фа-
ворита. 

''Златибор'' је већ у пр-
вом мечу у престоници Црне 
Горе 9. априла потпуно на-
дигран у свим кошаркаш-
ким елементима, а главна 
разлика су били енергетски 
приступ и борбеност. Подго-
ричани су стекли 20 поена 
предности већ у другој чет-
вртини, а тим Страјина Не-
довића је показао једно од 
најслабијих одбрамбених 
издања у овој сезони за ко-
начних113:89.

И у реваншу у двора-
ни ТРК ''Златибор'' црно-
горски представник је по-
ново био на високом нивоу 
на обе стране терена и по-
ентерским серијама је гасио 
наде Чајетинаца за огроман 
преокрет. Утакмица је отво-
рена са 0:8 у корист ''Под-
горице'', али је ''Златибор'' 
дошао до погодака за три 
и вратио се у меч. Имали су 
домаћи добар период у дру-
гој четвртини када су допри-
нос дали резервисти Мило-
шевић и Чорбић и осетио 

се позитиван налет са вођ-
ством 45:39. Ипак, поново су 
гости одговорили серијом 
8:0 услед одбрамбених про-
пуста ''Златибора''. Видело 
се да је ''Подгорица'' много 
спремнији тим за овај дво-
меч, имала је екипа Драгана 
Радовића и 20 поена пред-
ности, а на крају је уписана 
још једна победа са троциф-
реним бројем поена 93:100. 

– Овај дуел је завршен у 
Подгорици, нажалост. Има-
ли смо минус 24 и вечерас се 
показало да је то било недо-
стижно. Гајили смо наду, по-
кушали смо да нешто уради-
мо, али просто то није могло 
да се деси, прво са оваквим 
отварањем од 0:8 од стране 
''Подгорице''. У једном тре-
нутку смо имали шест раз-
лике пред крај првог по-
лувремена, након тога у 
наредна два минута Подго-
рица је направила 8:0 и већ 

у почетак другог полувре-
мена су ушли много јачи, ту 
је било десетак разлике за 
њих чиме је све било реше-
но. Честитам екипи ''Подго-
рице'', стварно су заслужено 
добили обе утакмице. Тачно 
је да смо били са скраћеном 
ротацијом, имали смо пехо-
ве велике, али ни ''Подгори-
ца'' нема дужу ротацију од 
нас. Били смо и у претход-
ним утакмицама са скраће-
ном ротацијом и не може са 
оволиким фондом играча и 
повредама које су се нама 
десиле да се уради нешто 
више од овога – рекао је тре-
нер ''Златибора Голд гондо-
ле'' Страјин Недовић и додао 
да сматра да је екипа имала 
успешну сезону: 

– За мене је ово вели-
ки успех, јер ми смо добрим 
делом у АБА 2 лиги били на 
првом месту, све екипе нас 
веома респектују зато што 

смо тим који може да добије 
било кога. Играти на два 
фронта са оволиким бројем 
утакмица је готово немо-
гућа ствар, освојити треће 
место у Кошаркашкој лиги 
Србије, што ми је посеб-
но драго, и опет обезбеди-
ти АБА 2 лигу. Ми смо једи-
ни српски освајач АБА 2 лиге 
и овом приликом бих поже-
лео ''Војводини'' и ''Спарта-
ку'' пуно среће у наставку. 
Верујем да ће после финала 
бити још један освајач АБА 2 
лиге из Србије.

С обзиром да је про-
мењен систем такмичења 
у Суперлиги, ''Златибор'' не 
учествује у доигравању за 
првака Србије. Тиме је чаје-
тински клуб завршио сезо-
ну нешто раније у односу на 
претходне године. Да подсе-
тимо, осим пласмана у плеј 
оф АБА 2 лиге, у домаћој Ад-
мирал бет Кошаркашкој лиги 
Србије ''Златибор'' је освојио 
треће место са учинком од 
23 победе и седам пораза, 
што је један тријумф више 
у односу на претходне две 
године када је освајана 
шампионска титула у прво-
лигашком рангу. Ипак, ове 
сезоне је конкуренција била 
јача и ''Војводина'' је поста-
ла нови првак.

СПОРТ

АКТУЕЛНА СПОРТСКА ДЕШАВАЊА

Кошаркаши заустављени у четвртфиналу АБА 2 лиге

Куп региона

Страјин са играчима
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На Златибору је од 26. 
до 29. априла одржан 
трећи Међународ-

ни фудбалски турнир ''Зла-
тибор куп''. Учествовало је 
више од 3.000 младих фуд-
балера из 90 екипа са раз-
них страна света. 

Свечано отварање на 
Краљевом тргу почело је де-
филеом учесника. Уз музику, 
дружење и несвакидашњи 
наступ ''Циркус аниматора'' 
малишани су имали прили-
ку да се сјајно забаве и упо-
знају своје спортске ривале.

Организатори на челу 
са Општином Чајетина, Ту-
ристичком организацијом 
Златибор и Туристичко-рек-
реативним комплексом ''Зла-
тибор'' и ове године су се по-
трудили да свим учесницима 
приреде лепу добродошли-
цу, па је почетак турнира, уз 
занимљиве анимације, обе-
лежен и ватрометом. На све-
чаном отварању присутне су 
поздравили директор Тури-

стичке организације Злати-
бор Владимир Живановић и 
некадашњи истакнути фуд-
балер Милан Бишевац.

За три такмичарска дана 
овог турнира фудбалски те-
рени на стадиону "Швај-
царија", као и терени хоте-
ла "Палисад" поред језера 
на Златибору били су места 
озбиљних спортских надме-
тања фудбалера, али и де-
чије игре, забаве, дружења. 
У надметањима је учествова-
ло преко 90 фудбалских еки-
па са младим фудбалерима 
од 2010. до 2017. годишта. Те 

нове фудбалске наде стигле 
су ове године на Златибор са 
више континената: из Ита-
лије, Шпаније, Русије, Порту-
гала, Малте, из земаља ре-
гиона (Црна Гора, Босна и 
Херцеговина, Румунија, Сло-
венија, Бугарска, Северна 
Македонија), али и далеке 
Кине. На овогодишњем тур-
ниру учествовале су рено-
миране екипе из самог врха 
европског фудбала попут 
''Еспањола'', ''Удинезеа'', ''Сте-
ауе'', а неизоставно и велики 
број домаћих екипа из свих 
делова Србије, укључујући и 

домаћине на терену ФК ''Зла-
тибор'' и ФК ''Чајетина''.

Резултати утакмица су, 
наравно, били важни за ти-
мове и младе фудбалере,  
а могли су се пратити пу-
тем веб апликације ''Zlatibor 
cup'' или путем андроид 
апликације ''Zlatibor cup''. А 
за организаторе важније је 
што се овако значајно ин-
тернационално дешавање, 
уз учешће великог броја 
младих спортиста из света, 
још једном успешно одржа-
ло на најпосећенијој плани-
ни Србије.

ТУРНИР СА 3.000 МЛАДИХ ФУДБАЛЕРА ИЗ СВЕТА  

На Златибору успешно одржан трећи 
''ЗЛАТИБОР КУП''

Владимир Живановић, Тони Владимир Живановић, Тони 
Велмазан и Никола НоваковићВелмазан и Никола Новаковић   Милан Бишевац  Милан Бишевац


